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Protokół nr XXX/2020 
z Sesji Rady Gminy 

w Będzinie 

Będzino, 29.12.2020 r. 



2 
 

W dniu 29 grudnia 2020 r. odbyła się XXX Sesja VIII kadencji Rady Gminy w Będzinie. Sesja została 

zwołana w trybie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2020 r. 

poz. 713) oraz art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz.U. z 2020 r. poz. 374, ze zm.). Sesja odbyła się z 

wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania). Radni obradowali 

zgodnie z zaproponowanym przez Przewodniczącego Rady Gminy zawiadomieniem i porządkiem obrad.  

Obrady rady gminy były transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 

i dźwięk. Nagrania obrad są udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej 

gminy.  

 

 

 

Pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:00 – 00:00:59 

Sesję poprowadził Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie Pan Andrzej Nożykowski, który stwierdził, że na sesji 

na 15 radnych, obecnych jest 14 radnych, co stanowiło o prawomocności podejmowanych uchwał. Lista 

obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Obecni:  

 Tomasz Baczyński 

 Sławomir Bryliński 

 Adam Gołębiewski 

 Mariusz Gosławski 

 Barbara Grudzień 

 Eugenia Imbiorowska 

 Andrzej Jóźwiak 

 Piotr Kołpacki 

 Andrzej Krawiec 

 Diana Kret 

 Krystyna Najdzion 

 Andrzej Nożykowski 

 Lucyna Parol 

 Grzegorz Sztulc 

 

Nieobecni: 

 Joanna Banaszczak 

 

 

 

 

 

 

Nagranie video z sesji jest dostępne pod adresem:  

https://www.youtube.com/watch?v=0Y-GFNIPmJQ 

oraz w Biurze Rady Gminy w Będzinie 
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Pkt. 2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:01:00 – 00:02:49 

Zawiadomienie o sesji stanowi załącznik do protokołu. Nie było wniosków do zmiany porządku obrad. Protokół z 

głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 

3. Wolna trybuna. 

4. Przyjęcie protokołów: 

a) Protokół Nr XXVII/2020 z dn. 08.10.2020 r. 

 

  5. Podjęcie uchwał: 

a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2020 r.; 

 

b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Będzino na lata 2020-2029; 

 

c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Będzino na 2020 rok Nr 

XV/115/19 Rady Gminy w Będzinie z dnia 30 grudnia 2019 r.; 

 

d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Będzino; 

 

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi; 

 

f) Projekt nr 6 – Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XXVIII/180/20 Rady Gminy w Będzinie z dnia 5 

listopada 2020 roku w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w Gminie Będzino; 

 

g) Projekt nr 7 – Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie 

przetargowym części działki oznaczonej nr 172/4 położonej w obrębie ewidencyjnym Śmiechów w 

Gminie Będzino; 

 

h) Projekt nr 8 – Uchwała w sprawie zaliczenia drogi o znaczeniu lokalnym do kategorii dróg 

gminnych; 

 

i) Projekt nr 9 – Uchwała w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Będzino z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021. 
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6. Uchwalenie budżetu gminy na rok 2021: 

a) opinie stałych komisji Rady Gminy; 

b) podjęcie uchwały Projekt nr 10 – Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Będzino na rok 

2021; 

c) podjęcie uchwały Projekt nr 11 – Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Będzino na lata 2021-2029; 

7. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji. 

8. Wolne wnioski i zapytania. 

9. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 

10. Zamknięcie obrad. 

Ustalony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 

3. Wolna trybuna. 

4. Przyjęcie protokołów: 

a) Protokół Nr XXVII/2020 z dn. 08.10.2020 r. 

 

  5. Podjęcie uchwał: 

a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2020 r.; 

 

b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Będzino na lata 2020-2029; 

 

c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Będzino na 2020 rok Nr 

XV/115/19 Rady Gminy w Będzinie z dnia 30 grudnia 2019 r.; 

 

d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Będzino; 

 

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi; 

 

f) Projekt nr 6 – Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XXVIII/180/20 Rady Gminy w Będzinie z dnia 5 

listopada 2020 roku w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w Gminie Będzino; 

Uchwała w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w Gminie Będzino; 

 

g) Projekt nr 7 – Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie 

przetargowym części działki oznaczonej nr 172/4 położonej w obrębie ewidencyjnym Śmiechów w 

Gminie Będzino; 
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h) Projekt nr 8 – Uchwała w sprawie zaliczenia drogi o znaczeniu lokalnym do kategorii dróg 

gminnych; 

 

i) Projekt nr 9 – Uchwała w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Będzino z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021. 

6. Uchwalenie budżetu gminy na rok 2021: 

a) opinie stałych komisji Rady Gminy; 

b) podjęcie uchwały Projekt nr 10 – Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Będzino na rok 

2021; 

c) podjęcie uchwały Projekt nr 11 – Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Będzino na lata 2021-2029; 

7. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji. 

8. Wolne wnioski i zapytania. 

9. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 

10. Zamknięcie obrad. 

Głosowanie w sprawie przyjęcia zmiany porządku obrad: 

ZA: 14 radnych 

Tomasz Baczyński, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, Eugenia 

Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz 

Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 1 radna  

Joanna Banaszczak 

Zmieniony porządek obrad został przyjęty. 

Pkt. 3. Wolna trybuna. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:02:50 – 00:03:27 

Przewodniczący Rady poinformował, że nie było zgłoszeń mieszkańców do wolnej trybuny. W związku z tym 

przeszedł do kolejnego punktu w porządku obrad. 

Pkt. 4. Przyjęcie protokołów. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:03:28 – 00:04:31 

a) Protokół Nr XXVII/2020 z dn. 08.10.2020 r. 

Głosowanie w sprawie przyjęcia Protokołu Nr XXVII/2020 z dn. 08.10.2020 r. 

ZA: 14 radnych 

Tomasz Baczyński, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, Eugenia 

Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz 
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Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 1 radna  

Joanna Banaszczak 

Protokół został przyjęty. 

Pkt. 5. Podjęcie uchwał. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:04:32 – 01:58:24 

a) Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2020 r.; (projekt nr 1) 

Projekt uchwały przedstawiła Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino). Przewodniczący Komisji 

Budżetowo-Finansowej Adam Gołębiewski poinformował o pozytywnej opinii na temat uchwały. Protokół 

z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2020 r.: 

ZA: 15 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, 

Diana Kret, Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych  

NIEOBECNYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta.  

b) Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Będzino na lata 

2020-2029; (projekt nr 2) 

Projekt uchwały przedstawiła Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino). Przewodniczący Komisji 

Budżetowo-Finansowej Adam Gołębiewski poinformował o pozytywnej opinii na temat uchwały. Protokół 

z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Będzino na lata 2020-2029: 

ZA: 15 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, 

Diana Kret, Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych  

NIEOBECNYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta.  
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c) Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Będzino na 2020 rok Nr XV/115/19 Rady 

Gminy w Będzinie z dnia 30 grudnia 2019 r.; (projekt nr 3) 

Projekt uchwały przedstawiła Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino). Przewodniczący Komisji 

Budżetowo-Finansowej Adam Gołębiewski poinformował o pozytywnej opinii na temat uchwały. Protokół 

z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Będzino na 2020 rok 

Nr XV/115/19 Rady Gminy w Będzinie z dnia 30 grudnia 2019 r.: 

ZA: 15 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, 

Diana Kret, Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych  

NIEOBECNYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta.  

d) Uchwała w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Będzino; 

(projekt nr 4) 

Projekt uchwały przedstawiła Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi). Protokół 

z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Będzino: 

ZA: 15 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, 

Diana Kret, Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych  

NIEOBECNYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta.  

e) Uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian 

za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

(projekt nr 5) 

Projekt uchwały przedstawiła Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi). Protokół 

z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi: 

ZA: 15 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, 
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Sławomir Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz 

Sztulc, Diana Kret, Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych  

NIEOBECNYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta.  

f) Uchwała w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w Gminie Będzino (projekt nr 6) 

Projekt uchwały przedstawiła Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi). Protokół 

z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w Gminie Będzino: 

ZA: 15 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, 

Diana Kret, Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych  

NIEOBECNYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta.  

g) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie przetargowym 

części działki oznaczonej nr 172/4 położonej w obrębie ewidencyjnym Śmiechów w Gminie Będzino; 

(projekt nr 7) 

Projekt uchwały przedstawiła Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami). 

Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji 

sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w 

trybie przetargowym części działki oznaczonej nr 172/4 położonej w obrębie ewidencyjnym Śmiechów w 

Gminie Będzino: 

ZA: 15 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, 

Diana Kret, Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych  

NIEOBECNYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta.  
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h) Uchwała w sprawie w sprawie zaliczenia drogi o znaczeniu lokalnym do kategorii dróg gminnych 

(projekt nr 8) 

Projekt uchwały przedstawił Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej). Protokół 

z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie zaliczenia drogi o znaczeniu lokalnym do kategorii dróg 

gminnych: 

ZA: 15 radnych 

Tomasz Baczyński, Joanna Banaszczak, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 

Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana 

Kret, Mariusz Gosławski, Andrzej Nożykowski, Lucyna Parol 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych  

NIEOBECNYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta.  

i) Uchwała w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Będzino z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2021; (projekt nr 9) 

Projekt uchwały przedstawił Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych). Protokół 

z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Będzino z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2021. 

ZA: 3 radnych 

Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz Gosławski,  

PRZECIW: 7 radnych 

Lucyna Parol, Sławomir Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Tomasz Baczyński, Piotr Kołpacki, 

Andrzej Nożykowski 

WSTRZYMUJE SIĘ: 5 radnych  

Andrzej Jóźwiak, Barbara Grudzień, Joanna Banaszczak, Andrzej Krawiec, Krystyna Najdzion 

NIEOBECNYCH: 0 radnych 

 

Uchwała nie została podjęta.  

Pkt. 6. Uchwalenie budżetu gminy na rok 2021. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 01:58:25 – 03:21:30 

Informacje na temat uchwały budżetowej oraz WPF przedstawiła Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy 

Będzino). Dyskusja na temat punktu znajduje się w transkrypcji sesji. 

a) opinie stałych komisji Rady Gminy; 

 

Opinie na temat projektu budżetu przedstawili przewodniczący poszczególnych komisji: 
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- Komisja Infrastruktury Technicznej – opinia negatywna 

- Komisja Rolnictwa i Przemysłu – opinia negatywna 

- Komisja Oświatowo-Społeczna – opinia negatywna 

- Komisja Rewizyjna – opinia negatywna 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – opinia negatywna 

- Komisja Budżetowo-Finansowa – opinia negatywna 

 

b) podjęcie uchwały Projekt nr 10 – Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Będzino na rok 

2021; 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Będzino na rok 2021; 

ZA: 3 radnych 

Grzegorz Sztulc, Mariusz Gosławski, Diana Kret 

PRZECIW: 12 radnych 

Krystyna Najdzion, Joanna Banaszczak, Lucyna Parol, Sławomir Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Adam 

Gołębiewski, Tomasz Baczyński, Piotr Kołpacki, Andrzej Nożykowski, Andrzej Jóźwiak, Barbara Grudzień, 

Andrzej Krawiec, 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 0 radnych 

Uchwała nie została podjęta.  

c) podjęcie uchwały Projekt nr 11 – Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Będzino na lata 2021-2029; 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Będzino na lata 2021-2029: 

ZA: 3 radnych 

Grzegorz Sztulc, Mariusz Gosławski, Diana Kret 

PRZECIW: 12 radnych 

Krystyna Najdzion, Joanna Banaszczak, Lucyna Parol, Sławomir Bryliński, Eugenia Imbiorowska, Adam 

Gołębiewski, Tomasz Baczyński, Piotr Kołpacki, Andrzej Nożykowski, Andrzej Jóźwiak, Barbara Grudzień, 

Andrzej Krawiec, 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 0 radnych 

Uchwała nie została podjęta.  

Pkt. 7. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na 

zapytania z ostatniej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:21:31 – 03:22:24 

Przewodniczący poinformował, że wójt przesłał informacje ze swojej działalności. W związku z brakiem osób, 

które mogłyby przedstawić informacje, poprosił o przesłanie informacji wszystkim radnym oraz 

opublikowanie na stronie Urzędu Gminy. Cała wypowiedź znajduje się w transkrypcji sesji. 
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Pkt. 8. Wolne wnioski i zapytania. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:22:25 – 03:37:15 

Wypowiedzi, wnioski i zapytania radnych znajdują się w transkrypcji sesji. 

Pkt. 9. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:37:16 – 03:40:08 

Wszystkie wypowiedzi znajdują się w transkrypcji sesji. 

Pkt. 10. Zamknięcie obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:40:09

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie zamknął XXX Sesję 

Rady Gminy w Będzinie. 

Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie 

Andrzej Nożykowski 

Przygotował: Mateusz Dębowski 

Data przyjęcia protokołu: 

25.02.2021
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Załącznik nr 4 do Protokołu z XXX Sesji Rady Gminy w Będzinie 

 

Pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:00 – 00:00:59 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Państwa to rozpoczynamy obrady 30 sesji Rady Gminy w Będzinie. Jednocześnie 

witam bardzo serdecznie wszystkich radnych obecnych na dzisiejszej sesji, spóźni się 

Pani Banaszczak, obowiązki służbowe ją tam przetrzymały parę minut, lada chwila 

powinna się pojawić. No i witam z tych, których widzę. Widzę pana mecenasa Sebastiana 

Owczarzaka. Witam wszystkich, którzy są na łączach, witam Panią Patrycję Woltmann, bo 

się nam pokazała. Proszę państwa stwierdzam jednocześnie, że dzisiejsza sesja jest 

prawomocna na obecną chwilę jest obecnych 14 radnych. Sesję prowadzimy tak jak 

wymaga to od nas w formie online, czyli przez zdalne obrady.  

Pkt. 2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:01:00 – 00:02:49 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pkt 2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. Czy ktoś z państwa radnych ma 

jakieś wnioski, czy propozycje do porządku obrad? Jeśli nie ma, to ja tylko tutaj państwu 

bym zaznaczył, że projekt uchwały nr 6 mamy w porządku obrad podano, że jest to 

uchwała zmieniająca uchwałę, natomiast będzie to uchwała, która nie będzie zmieniała 

jako nowa uchwała wprowadzona do porządku, projekt uchwały nr 6 w sprawie wzoru 

deklaracji. Tak poza tym porządek tutaj i zapisy się nie zmieniają. W związku z tym 

przegłosujemy, kto z państwa radnych jest za przyjęciem proponowanego porządku 

obrad. I kolejno bardzo proszę o głosowanie pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Lucyna Parol.  

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja również jestem za przyjęciem tego porządku, stwierdzam że porządek dzisiejszej sesji 

został przyjęty. W głosowaniu brało 14 radnych, 14 głosów było za przyjęciem porządku 

obrad. 
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Pkt. 3. Wolna trybuna. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:02:50 – 00:03:27 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

W Pkt 4 mamy przyjęcie protokółu z dwudziestej siódmej sesji z dnia 8 października 2020 

roku, czy ktoś z państwa radnych ma jakieś wnioski czy propozycje, czy jakieś uwagi do 

tego protokółu.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Znaczy ja mam tutaj pytanie, bo w planowanym porządku obrad jest punkt trzeci wolna 

trybuna, którego nie ma, a czy to zostało pominięte, czy...  

Pkt. 4. Przyjęcie protokołów. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:03:28 – 00:04:31 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Przepraszam ja pominąłem, dlatego że proszę państwa nikt z mieszkańców do wolnej 

trybuny się nie zgłosił, przepraszam bardzo. Dlatego przeszliśmy do pkt 4. Jeśli nie ma 

uwag to przegłosujemy, kto z Państwa radnych jest przyjęciem protokółu z dwudziestej 

siódmej sesji Rady Gminy. Głosujemy kolejno pan Andrzej Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja również jestem za przyjęciem protokółu, stwierdzam że protokół z 27 sesji został 

przyjęty. Na 14 radnych głosujących 14 było za przyjęciem tego protokółu. 

Pkt. 5. Podjęcie uchwał. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:04:32 – 01:58:24 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

I pkt 5 mamy podjęcie uchwał i pierwszy projekt nr 1 uchwała w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie gminy na rok 2020 i tutaj oddaję głos pani skarbnik.  
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Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Witam Wysoka Rado projekt nr 1 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 

2020 rok, § 1 zwiększa się dochody budżetu gminy Będzino na 2020 rok o kwotę 

864 934 zł 47 gr, załącznik nr 1 przedstawia nam zmiany w planie dochodów. Widoczne 

jest dla państwa tak? (...) Wytwarzanie i zaopatrzenie w energię elektryczną zwiększamy 

dochody o 50 000. W dziale transport i łączność zwiększamy łącznie dochody o 

625 699 zł 11 gr. W gospodarce mieszkaniowej zwiększamy dochody o 33 913 zł 36 gr. W 

dziale dochody pobierane od osób fizycznych, prawnych oraz od innych jednostek 

zwiększamy łącznie o 98 434 zł. W dziale oświata i wychowanie łącznie zwiększamy 

dochody o 28 000. W pomocy społecznej dochody zwiększamy o 8392 złote. W dziale 

rodzina zwiększamy dochody o 3200. Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

zwiększamy dochody o 17 296 zł. Plan dochodów po dokonanych zmianach zamykamy 

kwotą 55 510 384 zł 82 gr. Paragraf nr 2 zmniejsza się wydatki budżetu gminy (...) o 

kwotę 1 493 022 zł 64 gr. W dziale rolnictwo i łowiectwo łącznie zwiększamy dochody o 

1260, transport i łączność zmniejszamy dochody o 798 781 zł 70 gr. W gospodarce 

mieszkaniowej zwiększamy dochody o 3593 zł, administracji publicznej zmniejszamy 

dochody o 36 655 zł. Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

zmniejszamy wydatki o 247 500 zł obsługa długu publicznego zmniejszamy wydatki o 52 

000, oświata i wychowanie łącznie zmniejszamy wydatki o 286 688 zł. W dziale ochrona 

zdrowia zmniejszamy wydatki o 13 000, w pomocy społecznej zmniejszamy wydatki o 

11 808 zł. Edukacja, opieka wychowawcza zmniejszamy wydatki o 5 500. W dziale rodzina 

zmniejszamy wydatki o 10 966 zł. Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

zmniejszamy wydatki o 4090 zł 29 gr. Kultura fizyczna zmniejszamy wydatki o 4500. Plan 

wydatków po dokonanych zmianach zamykamy kwotą 51 603 468 zł i 81 gr. Paragraf nr 

3 przenosi się wydatki między działami, rozdziałami zgodnie z załącznikiem nr 2. § 4 

dokonuje się zmiany w planie wydatków majątkowych. Łącznie wydatki majątkowe 

zmniejszamy wysoka Rado o 1 164 754 zł i 43 gr. Plan wydatków majątkowych 

zamykamy kwotą 4 465 737 zł 40 gr, a paragraf nr 5 dokonuje się zmian w planie 

przychodów zgodnie z załącznikiem nr 4. Zmniejszamy przychody o wartość 2 357 957 zł 

11 i plan przychodów po dokonanych zmianach zamykamy kwotą 171 000. Paragraf nr 6 

ustala się przychody rozchody budżetu zgodnie z załącznikiem nr 5, gdzie przychody 

ogółem planujemy w wysokości 171 000 rozchody ogółem planujemy w wysokości 

4 077 916 zł 1 gr. Czy mają państwo jakieś dodatkowe pytania do projektu nr 1?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę, czy ktoś z państwa radnych ma jakieś pytania bardzo proszę. Projekt był 

szczegółowo omawiany na komisjach, w związku z tym poproszę tutaj opinie 

przewodniczącego komisji budżetowej pana Adama Gołębiewskiego.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Dziękuję bardzo, komisja finansowo-budżetowa opiniuje pozytywnie projekt uchwały 

dziękuję. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Jeszcze raz spytam, czy ktoś z państwa ma jakieś uwagi, zapytania? Jeśli nie ma 

przystępujemy do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie na rok 2020, 

proszę pan Andrzej Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Lucyna Parol. Mikrofon trzeba włączyć, ale widzę ręka że jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Krystyna Najdzion.  

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 
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Grzegorz Sztulc (Radny) 

Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Adam Gołębiewski.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za ale wydawało mi się Panie przewodniczący, że pani Lucyna Parol miała pytanie 

albo ma jakiś problem..  

Lucyna Parol (Radna) 

Nie, nie, nie.. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Witam panią Joannę Banaszczak, która dołączyła. No głosujemy nad projektem uchwały 

numer 1 w sprawie zmian w budżecie proszę pani głos. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

(...) Pan Bryliński jeszcze. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem również za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Stwierdzam, że głosowało 15 radnych 15 radnych było za przyjęciem tej 

uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Projekt uchwały nr 2 związany z tymi zmianami. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Będzino na lata 2020-2029. 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

I tak Wysoka Rado, projekt nr 2 w sprawie wprowadzenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowe gminy Będzino na lata 2020-2029. W wierszu na 2020 rok dane zostały 

uaktualnione do wartości przedstawionych w projekcie nr 1. Dodatkowo wprowadzono 

w latach 2021 oraz 2029 zmniejszenia rozchodu, w związku ze zmniejszeniem 

planowanego zaciągnięcia emitowania obligacji w bieżącym roku. I też te kwoty zostały w 

projekcie wieloletniej prognozy finansowej wprowadzone, jako zwiększenie wydatków 

ogółem i pozwolę sobie tylko przeczytać, że w roku 2021 zmniejszono wydatki ogółem o 

171 000. I równocześnie zwiększono wydatki na związane z rozchodem długu. W latach 

2022-2024 nie dokonano żadnych zmian w planach wydatków oraz planach rozchodów 

natomiast od 2025 zwiększono wydatki ogółem o 10 000, tym też zmniejszono rozchody 
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o 10000. W 2026 roku zwiększono wydatki ogółem o 30 000, zmniejszono rozchody o 

30000. W roku 2027 zwiększono wydatki ogółem o 1 337 932 zł 30 gr i tym samym o taką 

samą kwotę zmniejszono rozchody w 2027 roku. W 2028 roku zwiększono wydatki 

ogółem o 671 000 i zmniejszono rozchody o 671 000. W 2029 roku zwiększono wydatki 

ogółem o 480 024 zł 81gr i też zostały zmniejszone rozchody w tym roku o tą samą 

kwotę. Dodatkowo dokonano zmian w załączniku numer 2, w przedsięwzięciach, gdzie 

zostały zwiększone limity na przedsięwzięcia, usługi opiekuńcze. Fabryka kluczowych 

kompetencji został zmniejszony limit na wydatki inwestycyjne budowa drogi 

Wierzchomino-Wierzchominko oraz zostało wprowadzone nowe przedsięwzięcie pod 

nazwą przystań Podamirowo. Limit łącznie jest 132500. Czy tu są jakieś dodatkowe 

pytania od państwa? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja tylko mam takie pytanie w formie wyjaśnienia Przystani Podamirowo, czy tutaj ma to 

związek z funduszami grupy rybackiej? 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Tak, będzie składany wniosek na konkurs. Regulamin pozwala, że zostaną zrefundowane 

wydatki jeżeli, jeżeli wygramy że tak powiem konkurs.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę czy ktoś z państwa radnych ma zapytania do projektu uchwały nr 2, 

czyli wieloletniej prognozy? Jeśli nie ma, to proszę również tutaj o opinię 

przewodniczącego komisji budżetowej pana Adama Gołębiewskiego. (...)  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Komisja finansowo-budżetowa opiniuje pozytywnie projekt uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Przystępujemy do głosowania kto z państwa radnych jest za podjęciem tej 

uchwały, proszę głosujemy kolejno pan Andrzej Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Krystyna Najdzion. 
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Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 
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Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Adam Gołębiewski. 
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Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja również jestem za podjęciem tej uchwały, stwierdzam że głosowało 15 radnych. 15 

radnych było za przyjęciem uchwały, stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

I mamy projekt uchwały nr 3 w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Będzino na 

2020 rok, uchwały Rady Gminy z dnia 30 grudnia 2019 roku. Proszę o zabranie głosu 

panią Skarbnik. 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Projekt nr 3 w sprawie wprowadzenia zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok 

XV/115/19 Rady Gminy Będzino z dnia 30 grudnia. Tak pokrótce wysoka rado pozwolę 

sobie powiedzieć, że zmiany wywołane są zmianami dokonanymi w projekcie nr 1, gdzie 

zmienia się zapis, że planowana nadwyżka wynosi 3 930 916 zł i 1 gr. I zostanie 

przeznaczona na spłatę zaciągniętych kredytów i pożyczek w wysokości 3 840 916 zł i 

1 gr oraz wykup papierów wartościowych w wysokości 66 000. Dodatkowo zmienia się 

zapis § 4, uchwały budżetowej, gdzie przychody planuje się w wysokości 171 000 oraz § 

11, że tak powiem pozostaje bez zmian w tym przypadku. Czy tu są jakieś dodatkowe 

pytania? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę, czy ktoś z państwa ma pytania do tej uchwały? Jeśli nie ma proszę o opinię 

przewodniczącego komisji budżetowej. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Dziękuję komisja finansowo-budżetowa opiniuje pozytywnie projekt uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję przystępujemy do głosowania. Proszę pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Krystyna Najdzion. 
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Krystyna Najdzion (Radna) 

jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 
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Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 
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Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję ja jestem również za, stwierdzam że za uchwałą głosowało 15 radnych, 15 

głosów oddanych za przyjęciem uchwały, stwierdzam że uchwała została podjęta.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Bardzo państwu dziękuję i do zobaczenia. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Teraz mamy projekt uchwały nr 4 w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie gminy Będzino. Jak państwo pamiętacie tutaj był ten. Ta uchwała 

wraca po raz drugi do nas. W związku z rozstrzygnięciem nadzorczym wojewody. Czy jest 

pani Gos na linii, jest tak? Witam panią i bardzo proszę o przedstawienie rekomendacji 

tej uchwały.  

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

(...) Dzień dobry. Jeżeli chodzi o tę uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie gminy Będzino. Tak jak pan wcześniej wspomniał, w związku z 

rozstrzygnięciem nadzorczym wojewody zachodniopomorskiego należało ponownie 

dostosować zapisy. I wczoraj na komisji omówiłam tak w miarę możliwości to co zostało 

zmienione. Czyli organ nadzoru, tak w skrócie powiem organ nadzoru stwierdził, że w 

uchwale brakowało postanowień, o których mowa w art. 4 ust. 2 pkt 2a i 5 ustawy o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach dotyczących wymagań z zakresu utrzymania 

w odpowiednim stanie sanitarnym i porządkowym miejsc gromadzenia odpadów, czyli 

ten pkt 2a oraz innych wymagań wynikających z wojewódzkiego planu gospodarki 

odpadami, czyli pkt 5. I tak w rozdziale drugim w § 2 pkt 2. Odpady komunalne na 

nieruchomości powinny być zbierane wg następujących rodzajów i tutaj dołączyliśmy te 

3 punkty, czyli pkt 9 powstające w gospodarstwach domowych przeterminowane leki. 

Pkt 10 odpady niebezpieczne, chemikalia oraz zużyte baterie i akumulatory. Pkt 21. 

odpady nie kwalifikujące się do odpadów medycznych powstałe w gospodarstwie 

domowym, w wyniku przyjmowania produktów leczniczych w formie iniekcji i 

prowadzenia monitoringu poziomu substancji we krwi, w szczególności igieł i 

strzykawek. W rozdziale trzecim tego regulaminu w § 8 pkt 5 właściciel nieruchomości 

zapewnia utrzymanie pojemników lub worku w odpowiednim stanie sanitarnym, 

porządkowym, technicznym i miejsc gromadzenia odpadów poprzez. I tutaj dołączyliśmy 

ten 1 punkt, czyli pkt 1 zabezpieczenie miejsca gromadzenia odpadów komunalnych 

przed działaniem niekorzystnych czynników atmosferycznych, polegających na 

zalewaniu gromadzonych odpadów przez deszcz lub śnieg. W § 10. Czyli właściciele 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy pozbywają się z terenu 

nieruchomości odpadów komunalnych w następujący sposób. I tutaj dołączyliśmy pkt 6, 
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czyli odpady niebezpieczne i chemikalia oraz pkt 10, czyli odpady nie kwalifikujące się do 

odpadów medycznych powstałych w gospodarstwie domowym w wyniku przyjmowania 

produktów leczniczych, w formie iniekcji i prowadzenia monitoringu poziomu substancji 

we krwi, w szczególności igieł i strzykawek. To samo należało zrobić w § 11, czyli te 2 

punkty tam uiścić. I należało stworzyć rozdział piąty o nazwie inne wymagania 

wynikające z wojewódzkiego planu gospodarki odpadami, którego wcześniej w 

regulaminie zabrakło. I co, i w sumie no nie wiem jeszcze. Co bym jeszcze chciała dodać, 

no podsumowując. Powstające w gospodarstwach domowych te przeterminowane leki, 

odpady niekwalifikujące się do odpadów medycznych, tak jak mówiłam wcześniej. Na 

razie trzeba zanieść do apteki, niepublicznych zakładów opieki zdrowotnej, które są na 

naszym terenie. Do specjalnych pojemników np. te odpady tak jak czytałam, te 

niebezpieczne chemikalia oraz zużyte baterie akumulatory również. I te różne takie 

tusze, farby kleje podczas zbiórki odpadów na tzw. budowlanych i remontowych. Tak. No 

i co i dopóki po prostu nie powstanie ten pszok tak, dlatego trzeba było to załączyć i co 

no i uchwała ogólnie była omówiona na wczorajszej komisji. Dokumenty mam nadzieję, 

że zostały dostarczone przez pana Mateusza te, które pani Barbara prosiła. I co i proszę 

o podjęcie uchwały.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Potwierdzam, otrzymałam, zaznaczone, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, czy ktoś z Państwa radnych ma jeszcze jakieś zapytania do tego 

projektu uchwały? Jeśli nie ma, przystępujemy do głosowania. Proszę pan Andrzej 

Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Krystyna Najdzion.  

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja również jestem za podjęciem tej uchwały stwierdzam, że głosowało 15 radnych, 15 

radnych było za podjęciem uchwały stwierdzam, że uchwała została podjęta. I mamy 

kolejny projekt uchwały, związanej z odpadami. Projekt nr 5 uchwała w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian 
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za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. Proszę pani Małgorzata Gos, oddaje głos.  

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

Dziękuję w związku z rozstrzygnięciem nadzorczym ponownie jak tamta uchwała, z 

braku tych 2 czynników, czyli przeterminowane leki i odpady niebezpieczne organ 

nadzoru na podstawie artykułu właśnie trzeciego ust. 2 pkt 6 ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach nakazał uwzględnić w szczegółowym sposoby, czyli w tej 

uchwale. W § 1 dodaliśmy, czyli z nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy 

oraz z nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych 

nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, 

wykorzystywanych jedynie przez część roku, w zamian za uiszczoną opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, odbierane są w każdej ilości i teraz 

dołączyliśmy pkt 6, czyli przeterminowane leki oraz odpady nie kwalifikujące się do 

odpadów medycznych powstałych w gospodarstwie domowym, w wyniku przyjmowania 

produktów leczniczych w formie iniekcji i prowadzenia monitoringu poziomu substancji 

we krwi, w szczególności igieł i strzykawek. Wiadomo na razie na dzień dzisiejszy to 

dajemy do aptek. Tak jak wcześniej mówiłam również do tych niepublicznych zakładów 

opieki, do momentu powstania PSZOKu. I dołączyliśmy pkt 8, czyli odpady 

niebezpieczne, chemikalia, farby, tusze, kleje. Zebrane w sposób selektywny właśnie 

określony w tym regulaminie, co był wcześniej też do momentu powstania PSZOKu. I co i 

w zasadzie chyba resztę wczoraj została omówiona. Bardzo proszę o podjęcie uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę, czy ktoś z państwa radnych ma pytania dotyczące uchwały? Jeśli nie ma, 

to przystępujemy do głosowania. Proszę pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Barbara Grudzień. 
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Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 
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Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja również jestem za podjęciem tej uchwały, stwierdzam że głosowało 15 radnych, 15 

radnych było za podjęciem tej uchwały, stwierdzam że uchwała została podjęta. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

I projekt uchwały nr 6, tak jak mówiłem w tytule się tutaj zmieniła jest to, że nie jest to 

uchwała zmieniająca tutaj chyba Pan radca prawny tutaj zmienił to, żeby nie była to 

zmieniająca tylko jako nowa uchwała, zaznaczam, że poprawiamy ją po raz trzeci. W 

sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w gminie Będzino. Prosżę pani Małgorzata Gos.  

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

W związku ze stwierdzeniem nieważności w części uchwały tej poprzedniej z dnia 

5 listopada tego roku w sprawie określenia wzorów przez Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie właśnie tam z dnia 27 listopada należało wprowadzić 

zmiany w brzmieniu treści uchwały. I teraz tak, w załączniku nr 1 i 2, czyli załącznikami to 

są deklaracje. Należało w części pouczenie na podstawie art. 6n ust. 1 pkt 1 dodać zapis, 

cytuję, niniejsza deklaracja stanowi podstawę do wystawienia tytułu wykonawczego 

zgodnie z przepisami ustawy z dnia 17 czerwca 1966 roku o postępowaniu 

egzekucyjnym w administracji. I to w 2 załącznikach. W załączniku nr 1 i 2 do uchwały w 

części objaśnienia, czyli znowu w deklaracji na samym końcu na podstawie art. 6n ust. 2 

zdanie drugie otrzymuje teraz brzmienie - W przypadku zmiany danych, będących 

podstawą ustalenia wysokości należnej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi lub określonych w deklaracji ilości odpadów komunalnych, powstających 

na danej nieruchomości właściciel nieruchomości jest obowiązany złożyć nową 

deklarację w terminie do dziesiątego dnia miesiąca, następującego po miesiącu, w 

którym nastąpiła zmiana. Poprzednie zdanie miało troszeczkę inne szyk. Zatem należało 

tutaj to zdanie zmienić, dodano też zapis do załączników 1 i 2, czyli klauzulę 

informacyjną. Już nie będę tego czytać, bo tutaj jest dużo, ale chodzi w skrócie chodzi o 

RODO. I teraz mając na uwadze jeszcze 1 uwagę, jeżeli chodzi o Kolegium wykreślono z 

poprzedniej uchwały § 4, który mówił o dołączeniu do złożonej deklaracji dokumentów 

potwierdzających zmianę danych zawartych w deklaracji, o ile nastąpiły zmiany w 

stosunku do poprzedniej deklaracji, więc w ocenie Kolegium wykroczyliśmy poza 

kompetencje, więc należałoby wykreślić cały ten zapis. Reszta reszta deklaracji, jeżeli 

chodzi o tekst i wzór pozostaje bez zmian.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę czy ktoś z państwa radnych ma jeszcze tutaj jakieś zapytania. Proszę 

pan Baczyński.  
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Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Ja mam takie pytanie, czy to już koniec przygody z tymi 4 projektami uchwał, 

dlaczego pytam. Otóż naszą rolą Rady Gminy jest to, że jeżeli prezentuje nam się jakiś 

projekt uchwały, to w naszym przekonaniu jest to właściwe szczere, sporządzone z 

najwyższym profesjonalizmem. My taki projekt uchwały podejmiemy dla dobra 

mieszkańców. Nie można wymagać od radnego, żeby znał się na prawie cywilnym, 

karnym i finansowym. Od tego Urzędzie Gminy mamy m.in. panią. Ma pani określony 

zakres obowiązków, swoje zadania, za które otrzymuje pani pensję, nagrody. No i tyle. 

Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Jeśli nie, to przystępujemy do 

głosowania. Proszę pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 
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Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 
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Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja też jestem za podjęciem tej uchwały. Stwierdzam, że głosowało 15 radnych, 15 

radnych było za podjęciem uchwały, stwierdzam że uchwała została podjęta. Mamy 

projekt uchwały nr 7 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w 

trybie przetargowym części działki oznaczonej nr. 172/4 położonej w obrębie 

ewidencyjnym Śmiechów, w gminie Będzino. Jest już pani Małgorzata Niesłuchowska. 

Witam panią i proszę o przedstawienie nam tej uchwały.  

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

Dzień dobry. Szanowni Państwo wczoraj rozmawialiśmy na temat projektu uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie przetargowym 

części działki 172/4 położonej w Śmiechowie, w gminie Będzino. Celem dzierżawy jest 

istniejący maszt, bądź nowy w zależności, która telefonia komórkowa w tym przetargu 

wystąpi i która go wygra. Czy macie państwo jeszcze jakieś dodatkowe pytania?  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę pan Bryliński.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Dziękuję. Ja mam pytanie, do takiego przetargu o dzierżawę tego gruntu może 

występować każdy, czy tylko telefonii komórkowej.  

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

Może wystąpić każdy, nie ma tu żadnych ograniczeń. Tylko cel dzierżawy jest jasno 

określony tak. Stacja bazowa telefonii komórkowej.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Rozumiem, a niech mi Pani odpowie, bo przykładowo osoba fizyczna taka wygrałaby 

przetarg, no ale co w takim przypadku, jeżeli maszt jest dalej tej firmy, która do tej pory 

użytkowała ten maszt?  

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

Tutaj będziemy z firmą rozmawiać, dlatego że umowa się kończy i teoretycznie po 

zakończeniu umowy powinni zdać grunt w stanie takim, w stanie pierwotnym, czyli w 

momencie zawierania tej umowy.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Czyli wychodzi na to, że powinni doprowadzić działkę, czyli zlikwidować ten maszt czyli 

nie warto było podjąć rozmów ewentualnie w celu ustalenia, jakiejś kwoty zwiększającej, 

żeby po prostu.  

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

Teoretycznie tak, ale wspominałam tutaj że kontakt ze strony obecnego dzierżawcy był 

pisamny około 2 tygodni temu, plus dodatkowo był telefon, był przysłany aneks, który 

nie pozwalał nam, prawo nie pozwala nam na podpisanie czegoś takiego i tak, byłaby 

wymagana państwa zgoda. No i też dochodziła kwestia tych finansów, bo tam kwota była 

w dolarach. No i biorąc pod uwagę obecne możliwości rynkowe i uzyskania kwoty 

dzierżawy dużo wyższej, zasadne jest tutaj wystąpienie w przetargu. Mamy jeszcze 

możliwość zawarcia umowy takiej na 3 miesiące, czyli bez wykazu podawanego do 

publicznej wiadomości, aby jednak tutaj zapewnić temu dzierżawcy tą możliwość 

uczestniczenia w przetargu i wyjaśnienia sytuacji tak.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Dobrze dziękuję.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Ja mam z kolei takie pytanie, no bo ten kij może mieć 2 końce. No bo zgłosi się 

1 dzierżawca, ten który w tej chwili wynajmuje i zaproponuje np. stawkę obecną. Czy jest 

propozycja jakiejś minimalnej stawki, przy tym przetargu. Czy ona jest ustalona, czy jest 

narzucona, czy to tylko wyniknie czysto z ofert złożonych przez potencjalnych 

dzierżawców?  

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

Oczywiście stawka będzie minimalna podana. Nie jest jeszcze ona ustalona, analizujemy 

tutaj sytuację jak to wygląda w innych gminach. Wiem, że np. w gminie Biesiekierz 

została teraz podpisana jakiś czas temu umowa, gdzie stawka za metr praktycznie była 

3 × wyższa niż u nas. Także zrobimy rozeznanie jeszcze w pozostałych gminach i 

wypośrodkujemy tę cenę minimalną tak, aby to było jak najkorzystniejsze dla nas, ale 

oczywiście też niewygórowana, żeby przestraszyć potencjalnych dzierżawców.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę pan Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Pani inspektor, czy nie jest za późno na takie działania, czy nie należało się 

zająć tym troszeczkę wcześniej? 

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

Dlaczego miałoby być za późno, co to zmienia ta sytuacja?  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Co zmienia, no jesteśmy już tutaj no weźmy pod uwagę taką możliwość, że nie zgłosi się 

żaden chętny na dzierżawę tej działki.  

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

No jest też taka możliwością, ja nie mam wpływu na plany inwestycyjne firm zajmujących 

się tego typu inwestycjami i na to nie mamy wpływu, no zobaczymy jak sytuacja się tutaj 

rozwiąże. Wiecie państwo, że generalnie jest zainteresowanie i tak samo było tutaj w 

Będzinie, sytuacja dynamiczna, więc te maszty powstają. To jest już istniejący maszt i tak 

jak mówię będzie tutaj propozycja nasza na zawarcie tej umowy do 3 miesięcy na okres 

wyjaśnienia tej sytuacji tutaj, w jakim kierunku pójdzie. Jeżeli wiemy, że są obecni 

dzierżawcy zainteresowani tą dzierżawą, ponieważ no takie pismo do nas złożyli, tak jak 

wspominałam.  
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Tomasz Baczyński (Radny) 

To znaczy się, panie przewodniczący czy mogę kontynuować? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę bardzo.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję, to znaczy wspomniała pani, że została dostarczona jakaś umowa, której nie 

możecie podpisać bo jest niezgodna z prawem i są za niskie stawki, tak pani powiedziała. 

Z tego co zrozumiałem, bo być może źle zrozumiałem. A ja się martwię tym, że np. może 

się okazać, że takiego chętnego na tą działkę nie będzie i np. ten dzierżawca, którego 

mamy w tej chwili, znajdzie sobie gdzieś działkę obok, za taką kwotę jaka mu odpowiada 

i pytanie było takie, czy nie warto byłoby o wiele wcześniej zacząć tych rozmów z tym 

dzierżawcą, który jest, a nie na ostatnią chwilę robić takie kroki, które no nie wiemy co 

nam przyniosą w rezultacie. Dziękuję.  

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

Ja rozumiem pana pytanie, ale trzeba wziąć pod uwagę, że my chcemy uzyskać jak 

najwyższą kwotę dzierżawy tak. I nie możemy sobie tutaj ograniczać pewnych możliwości 

to jest jakaś próba rozeznania sytuacji. Rozeznania tego, jakie będzie zainteresowanie 

jak to wszystko się wydarzy, jeżeli nie będzie zainteresowanych w trybie przetargowym 

to możemy podjąć próbę innego kierunku, właśnie takich rozmów. Jeżeli dla nich będzie 

stawka załóżmy minimalna tej dzierżawy wywoławcza będzie za wysoka, to możemy 

później podjąć próbę negocjacji tak. Możemy się zastanowić i podjąć uchwałę o 

wyrażeniu zgody na zawarcie umowy dzierżawy za konkretną stawkę z konkretną firmą.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Ja to rozumiem, tylko mnie martwi fakt, że dzieje się to na 2 czy 3 dni przed 

zakończeniem umowy dzierżawy.  

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

Tak jak mówię pismo wpłynęło w połowie grudnia, stąd taka sytuacja.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem, dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę, czy ktoś jeszcze ma pytania? Proszę pan Kołpacki.  
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Piotr Kołpacki (Radny) 

Pytanie do Pani, ile obecnie wynosi czynsz, żeby mieszkańcy wiedzieli ile to jest? 

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

To jest 250 USD przeliczane w zależności od kursu obecnego dolara. Mniej więcej 

1200 zł.  

Piotr Kołpacki (Radny) 

Miesięcznie tak? A ta działka ma 19 arów, a gmina (...) jest brane pod uwagę jakby 

dzierżawy, o co tam chodzi? 

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

Wydzierżawiamy część działki, tak jest wpisane w projekcie uchwały, to jest 400 m². 

Piotr Kołpacki (Radny) 

A co jest na reszcie? 

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

Tam jest hyrofornia. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

A gmina jeszcze posiada w tamtym rejonie jakieś swoje grunty, czy tylko te 15a?  

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

Tego typu na pewno nie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Pan Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

A propos jak już jesteśmy przy temacie działki. Na żółto kolorem jest zaznaczone te 4 ary 

tak? 

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

Tak. 
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Adam Gołębiewski (Radny) 

I ona jest na wprost wjazdu na hydrofornię czy, jeżeli tamten potencjalny przyszły 

dzierżawca zagrodzi ten wjazd, to co obowiązkiem gminy będzie utworzyć nowy wjazd 

na tą działkę?  

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

Do tej pory tak to funkcjonowało cały czas i treść umowy zawsze może być 

weryfikowana, czyli tutaj zanaczymy, że mamy prawo dostępu do tej działki poprzez (...) 

część, która będzie... 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Częścią wjazdową, dobrze. Kolejne moje pytanie, czy dzierżawca obecny po wygaśnięciu 

umowy będzie płacił czynsz dzierżawny bezumowny?  

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

Tak jak wspominałam tutaj podejmiemy próby zawarcia umowy na te 3 miesiące. I 

uregulowania w taki sposób, żeby żadna ze stron nie była poszkodowana ani narażona 

na jakieś dodatkowe koszty.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Czy rozumie, że w ciągu 3 miesięcy wyłoni się nowy operator, czy tam nowy właściciel 

dzierżawca przepraszam. 

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

Taki jest plan. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Mhm, a nie przewiduje pani obciążenia dodatkowymi kosztami po upłynięciu tego 

terminu 31 grudnia tego roku? 

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

Nie chcielibyśmy takiej sytuacji. Oczywiście jesteśmy otwarci na rozmowy, ale no, jeżeli 

będzie taka konieczność i dzierżawca nie dotrzyma warunków zapisanych w umowie, no 

to taka sytuacja może mieć miejsce.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Tylko, że umowa się kończy trzydziestego, jest to umowa rozumie pewna tak, że z datą 

no i po tej dacie to no można sobie rościć trochę, jakby tak więcej za użytkowanie, że 
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dzierżawca nie opuszcza tego terenu, nie zaprzestaje usług swoich na tym terenie. 

Bezumownie.  

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

Tak. Tutaj dokładnie poproszę o analizę umowy razem z panem radcą, dlatego, że to 

była umowa zawierana 20 lat temu i jego treść naprawdę jest niejasna tak jak był 

problem ze zmianą stawek, w całym okresie jej obowiązywania, tak samo inne zapisy są 

nie do końca sprecyzowane. Teraz te treści umowy są bardziej szczegółowe, zawierają 

więcej konkretnych informacji i różnych obostrzeń, jak w danych w takich sytuacjach, o 

których pan mówi jak postępować i jakie są ewentualnie konsekwencje.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Nie no to chyba jest jasne, że umowa oparta na z datą pewną tak, czy to będzie za 40, 

czy za 50 lat, ale jest data pewna wpisana na umowie. Nie przeszkadza temu, żeby toczyć 

rozmowy dalsze do momentu wyłonienia nowego operatora, ale z podwyższoną stawką 

choćby nawet oprzeć swoje stawki na lokalnie wkoło dzierżawców i innych operatorów 

na dzień dzisiejszy nawet, choćby nawet na te 3 miesiące, to jest jakiś pieniądz.  

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

Oczywiście, jeżeli będzie taka sytuacja to na pewno tak postąpimy i no nie chcemy tutaj 

narażać gminy na straty, wręcz przeciwnie zależy nam na tym, żeby wykorzystać tą 

sytuację, że jest to teren, który faktycznie może być wykorzystywany na takie cele i jest 

możliwość uzyskania z tego jakiś... 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Dodatkowych profitów tak. Kolejne moje pytanie na ile lat były ostatnie dzierżawy, czyli 

mówi pani, że ona stoi od 20 lat, nie więcej, to była pierwsza, jedyna? 

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

Ta umowa była 20 lat, tutaj moja propozycja będzie też taka, żeby w umowie wpisać 

ewentualnie coroczną waloryzację tej kwoty.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

No na pewno, ale też jest propozycja dziesięcioletniej umowy tak? 

Małgorzata Niesłuchowska (Podinspektor ds. geodezji i gospodarki gruntami) 

Tak. 
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Adam Gołębiewski (Radny) 

Dobrze dziękuję to tyle w pytaniach. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę, czy jeszcze ktoś chciałby zadać pytanie? Jeśli nie, to przystępujemy do głosowania 

ktoz państwa radnych jest za przyjęciem uchwały. Proszę pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Krystyna Najdzion. Mikrofon.  

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za przyjęciem tej uchwały. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja również jestem za podjęciem tej uchwały stwierdzam, że głosowało 15 radnych, 15 

radnych było za podjęciem tej uchwały, stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Projekt uchwały nr 8 dzisiejszej sesji uchwała w sprawie zaliczenia dróg o znaczeniu 

lokalnym do kategorii dróg gminnych. Czy jest pan Tomasz? Jest. 

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Jestem, dzień dobry państwu.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jest Pan Tomasz Szymaniak, witam pana proszę o przedstawienie tejże uchwały.  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Szanowni państwo uchwała w sprawie zaliczenia dróg o znaczeniu lokalnym do kategorii 

dróg gminnych była szczegółowo omówiona na wczorajszej komisji. Przypomnę, o co 

chodzi. Mamy tutaj 11 dróg wewnętrznych gminnych, które z uchwałami w listopadzie 
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oraz w grudniu przystąpiliśmy do zmiany kategorii. Otrzymaliśmy 18 grudnia opinię 

pozytywną zarządu powiatu, bo taki wymóg jest formalny o zaliczeniu dróg gminnych do 

dróg publicznych. Efektem tych wszystkich działań jest dzisiejsza uchwała, która zwiększy 

całą tą pracę i utworzy drogi gminne wewnętrzne drogami staną się drogami 

publicznymi. Jak są jakieś pytania, bardzo proszę, będę odpowiadał Państwu.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę, czy ktoś z państwa radnych ma pytania? Proszę pan Andrzej Krawiec.  

Nieznany mówca 40 

Znaczy no wiemy, że chodzi tutaj o przejazdy kolejowe. Rozmawialiśmy na temat tego 

przejazdu kolejowego za OHZ w Mścicach tak. Z tymże tam jest prawdopodobnie nie 

własność gminy ten teren w kierunku lasku. Czy jest coś zrobione w tej sprawie, bo to 

jest prawdopodobnie własność Agencji Rynku Rolnego? Chodzi o ten przejazd tam na 

tym terenie.  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Tak. Ten przejazd jest ujęty w tej uchwale w podpunkcie d) , czyli jest to działka 277/46 

tam jest część działki gminnej drogowej z 1 strony, więc tutaj po porozumieniu z PKP, 

jeżeli ta droga zostanie drogą publiczną ten kawałek, do którego tak faktycznie dostępu 

fizycznego nie ma, ale ten przejazd jest, pozwoli na omijanie zamknięcia tego przejazdu 

oraz następne kroki, które omawialiśmy tutaj też na komisjach wcześniej dotyczące 

przyjęcia części tej działki od OHZ tak, aby otworzyć ten kawałek tej drogi w kierunku 

drogi Południowej. No i zrobić ten łącznika, który pozwoli nam na przejazd przez ten 

przejazd i tak w całości będzie już droga gminna publiczna. A coz a tym idzie mamy 

daleki przejazd aż za silosy PZZ także takie połączenie by było zrobione. To jest jakby 

pierwszy krok i to nam pozwali na nie zamknięcie tego przejazdu, a później dalej i pójście 

w kierunku próby pozyskania tych kawałków terenów na naszą drogę gminną.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ale działa 267/46 (....) Natomiast tamta jest na innej działce ta droga, na której.  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Przepraszam momencik, nie nie, już przepraszam (...) pomyliłem numery. 269 to jest 

podpunkt j) w uchwale, to jest działka 269. A które weszły inne dlatego w 269. (...) 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Dziękuję za wyjaśnienie, bo zmyliło mnie, wszędzie pisze, że działka jest własnością 

gminy Będzino i dlatego... 
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Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

To też jest działka własnością gminy Będzino, ta działka 269 w Mścicach, o której 

mówimy to jest własność gminy Będzino.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Droga do lasu jest podzielona tam, częściowo jest skarbu państwa, częściowo jest gminy 

Będzino.  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Ale ten konkretny kawałek on graniczy z przejazdem kolejowym tutaj, tutaj no jest, 

dokonamy tej próby nie zamknięcia tego przejazdu.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No to jest staranność wybudowania drogi ze Stoisławia w kierunku szkoły. Natomiast już 

1 odcinek został sprzedany przez zaniechanie pana wójta, w związku z tym jest tylko 

możliwe na tę chwilę połączenie z ulicą południową ewentualnie Stoisławia. Miała być to 

taka alternatywna wewnętrzna droga dla dzieci z dojściem do Domu Ludowego, do 

szkoły czy nawet do kościoła. I to jest też bardzo istotny przejazd, żeby ta droga stała się 

drogą publiczną, bo myślę, że w przyszłości alternatywna taka droga powstać powinna, 

łącząca Stoisław ze Mścicami, żeby przybliżyć dla Stoisławia dom ludowy, jaki i szkołę. I 

przy tej okazji zadbać o bezpieczeństwo dzieci przechodzących, które nie będą musiały 

iść chodnikiem przy trasie 11. Proszę, czy ktoś jeszcze z państwa ma jakieś zapytania, 

pan Baczyński proszę.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Otóż panie inspektorze, dzień dobry mnie interesuje podpunkt k) z tego 

projektu uchwały, jest to droga leżące na działce 12/4 w miejscowości Słowienkowo. To 

jest jedyny przypadek w tym projekcie uchwały, gdzie istnieje już przejazd, który jest w 

kategorii f, jest on uzbrojony w rogatkę, a ideą tego, że podnieśliśmy klasę drogi jest 

chęć podniesienia tej klasy tego przyjazdu do kategorii d. Proszę powiedzieć jaki to jest 

proces, jak to wszystko przebiega i kiedy można się spodziewać takich realnych wyników, 

że po prostu ta rogatka zniknie?  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Po podjęciu przez państwa tej uchwały, ogłoszeniu w Dzienniku urzędowym, 

uprawomocnieniu po 14 dniach wójt występuje do wojewody do zarządu dróg 

wojewódzkich o nadanie numeru drodze publicznej. W momencie, kiedy ten numer 

zostanie nadany uprawomocniony, pełen komplet dokumentów wysyłamy do PKP ze 

wskazaniem tego przejazdu kolejowego, że na tym przejeździe konkretnie kolejowym 

została utworzona droga publiczna, z prośbą o zmianę kategorii przejazdu kolejowego z 

f na, czyli na publiczny otwarty. Wtedy jest już tylko wszystko w rękach PKP tak, czyli 
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procedura w PKP rozpoczyna się w ten sposób, iż najpierw zostaje powołana komisja, 

która jakby uzna, że ten przejazd powinien być upubliczniony i otwarty. Jeżeli takie coś 

wstępnie zostanie taka zgoda wydana, wówczas jest spotkanie na gruncie. Taka komisja 

zostaje znowu powoływana, w skład której wchodzi też przedstawiciel gminy. Jeżeli na 

miejscu zostanie uznane również, że ten przyjazd warto jest otworzyć do ruchu 

publicznego, nie zagraża on bezpieczeństwu w żaden sposób, wtedy taki dokument 

zostaje przez PKP utworzony i ten przejazd zostaje otwarty. To nie jest łatwa droga, to 

nie jest krótka procedura, bo ona trwa, tam musi się również wypowiedzieć jeszcze 

komisja ruchu kolejowego, więc no trochę to potrwa, no ale jedynym, w ogóle krokiem 

elementem, żeby w ogóle można było to zmienić to jest utworzenie tej drogi publicznej. 

Jeżeli, jeżeli to zrobimy to jest bardzo duża szansa, że ten przejazd zostanie otwarty do 

ruchu publicznego. Takie na dzień dzisiejszy mam zapewnienia z PKP co prawda 

telefoniczne, bo kontakttuje się w dużej mierze telefonicznie z osobami z PKP, ale 

powiedzieli że jest taka szansa, więc jak najbardziej warto jest to na pewno zrobić, żeby 

spróbować tak. Jak nie zostanie to zmienione na drogę publiczną, to nie będziemy mieć 

nigdy pewności, czy to zostanie otwarte czy nie.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę czy ktoś jeszcze ma pytania do tej uchwały? Jeśli nie ma, przystępujemy 

do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem tej uchwały, proszę bardzo, pan 

Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Krystyna Najdzion. Mikrofon proszę pani Krysiu. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za podjęciem tej uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja również jestem za podjęciem tej uchwały, stwierdzam że głosowało 15 radnych, 15 

radnych było za podjęciem uchwały, stwierdzam, że uchwała została podjęta. Projekt 

uchwały nr 9 w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy Będzino z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienianymi w art. 3 ust. 3 Ustawy o 
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działalności pożytku publicznego i wolontariacie na rok 2021. Czy jest pan Łukasz 

Lipiński? 

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Dzień dobry państwu jestem. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dzień dobry witam pana, proszę o przedstawienie nam tej uchwały.  

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Dzień dobry państwu. Na wczorajszym posiedzeniu komisji został państwu 

zaprezentowany projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy 

Będzino z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na rok 2021. Program 

współpracy może być uchwalony przez samorząd gminny roczny lub wieloletni. W 

naszym przypadku przyjęło się tak, że uchwalany jest rokrocznie program na cały rok 

budżetowy i kalendarzowy. I jest program jest takim wyznacznikiem współpracy 

samorządu z organizacjami pozarządowymi. Pełni oprócz tego wiele różnych istotnych 

funkcji. Określa m.in. zasady współpracy organów administracji publicznej, w tym 

wypadku samorządu gminy Będzino z organizacjami pozarządowymi. Określa zakres 

przedmiotowy tej współpracy. To znaczy zadania publiczne, których realizacja będzie 

zlecana organizacjom pozarządowym, w trybie otwartego konkursu ofert, a także w 

takim programie podawana jest wysokość środków planowanych na realizację programu 

i objętych nim zadań publicznych. Jest, więc to ważny dokument dla organu administracji 

publicznej i ustala zakres zadań publicznych zlecanych podmiotom zewnętrznym spoza 

systemu administracji publicznej i wysokość potrzebnej do tego środków, a ponadto 

umożliwia tym podmiotom zaplanowanie całorocznej działalności. Naszym zakładanym 

efektem tego programu jest dalsza efektywna współpraca z organizacjami 

pozarządowymi, co przełoży się na efektywność w realizacji zadań publicznych i 

partycypację społeczną mieszkańców. Program został państwu zaprezentowany na 

komisjach, był poddany pod konsultacje społeczne. Ja ze swojej strony proszę o 

przegłosowanie tej uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę kto ma pytania, proszę Pan Sławomir Bryliński.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Dzień dobry panie Łukaszu. Pierwsze moje pytanie: do kiedy powinny zostać 

przeprowadzone konsultacje zgodnie z obowiązującymi terminami i do kiedy powinny 

być przedstawione nam radnym? 
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Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Jeśli chodzi o konsultacje społeczne to nie ma takiego terminu podanego. W ustawie o 

działalności o organizacjach pozarządowych i ustawie działalności pożytku publicznego 

jest napisany termin do 30 listopada, aby Rada Gminy podjęła uchwałę odnośnie 

wprowadzenia planu współpracy z organizacjami pozarządowymi, natomiast do samych 

konsultacji nie ma określonego terminu, w jakim one miałyby się odbyć.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Dobrze do 30 listopada. Dlaczego do 30 listopada nie zostało to przedstawione radnym? 

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Ponieważ został wydłużony termin konsultacji społecznych. Z powodów, o których 

wczoraj państwu mówiłem na komisji, to znaczy zwiększenia znacznego kwoty, która 

została przeznaczona, która ma być określona w programie na cały rok.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Czy to tylko miało wpływ zwiększenie tej kwoty na ponowne ogłoszenie konsultacji, czy 

może były jakieś inne uwagi, co do konsultacji społecznych?  

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Tylko to spowodowało, że zdecydowano się napisać drugie zarządzenie o przedłużeniu 

konsultacji, ponieważ znacząca była różnica tej kwoty. To nie było kilka tysięcy, czy 

kilkaset złotych, ale niemal dwukrotność tego, co było podane pierwotnie, więc uważam, 

że to było zasadne ogłosić to drugi raz i przedłużyć ten termin na składanie 

ewentualnych uwag.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Rozumiem. Panie Łukaszu, czy znany panu jest temat uwag wniesionych przez 

Stowarzyszenie Lepsze Jutro? 

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Tak jest znanym mi temat tych uwag. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

To dlaczego pan twierdzi, że tylko przesłanką do ogłoszenia ponownych konsultacji było 

zwiększenie kwoty na organizację pozarządowe, a nie przytoczone błędy, które były 

ogłoszone w tych konsultacjach, tych pierwszych.  
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Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Powiem panu tak. Zwiększona została znacznie kwota. W sposób no przekraczało to 

dwukrotność tego, co było podane pierwotnie. Ponadto wyniknęły dodatkowe 

okoliczności, o których ja nie wiedziałem wcześniej, ogłaszając pierwszą konsultacje. 

Mianowicie fakt, że od 1 stycznia 2021 roku Dzienny dom Seniora w Tymieniu i Klubu 

seniora w Mścicach będzie prowadzony przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. Te 

fakty nie były mi znane w listopadzie, więc nie miałem o tym pojęcia. Kiedy się o tym 

dowiedziałem i powziąłem taką wiedzę, wtedy poprosiłem pana wójta o to, aby podjął 

drugie zarządzanie o wydłużeniu tego terminu. I to jest, to jest jedyny tak naprawdę 

główny powód tego, dla którego zostały te konsultacje przedłużone. Natomiast jak sami 

państwo wiecie, błędy mogą się zdarzyć najlepszym. Jakieś literówki, czy złe podstawy 

prawne. Wszystkie uwagi wniesione przez Stowarzyszenie Lepsze Jutro zostały 

uwzględnione i została stowarzyszeniu udzielona odpowiedź. Natomiast wszystkich 

uwag nie można odnieść do programu i wprowadzić ich do programu, ponieważ dzienny 

dom seniora i klub seniora nie będzie już zarządzany przez stowarzyszenie, dlatego 

wszystkich uwag nie można uwzględnić w nowym projekcie.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Ja przepraszam, ale panie Łukaszu czy 10 błędów związanych z powoływaniem się na 

nieistniejące akty prawne to jest mały błąd?  

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Ja nie mówię, że to jest mały błąd. Nie wiem, kto powiedział, że to jest mały błąd. 

Powiedziałem, że błędy mogą się zdarzyć każdemu. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Drobne błędy, nie wiem czy 10... 

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Nie powiedziałem drobne błędy proszę pana, proszę mi nie wkładać swoich słów w moje 

usta.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Panie Lipiński ja bardzo przepraszam, ale ja udzielam głosu na tej sesji i w związku z tym 

proszę się odnieść do zapytania. 

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Już się odniosłem Panie Przewodniczący. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, czy pan Bryliński ma jeszcze jakieś zapytania? 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Tak będę miał kolejne pytania, ale właśnie tutaj bo to było do pierwszych konsultacji, ale 

będę miał zaraz pytania do drugich konsultacji.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mhm. Proszę pan Baczyński zgłasza.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Otóż w dniu wczorajszym na wspólnym posiedzeniu komisji mieliśmy 

przedstawiamy faktycznie projekt uchwały, faktycznie mówił pan tam, znaczy nie, w dniu 

wczorajszym pan powiedział, że to z powodu pana błędu te konsultacje społeczne 

zostały przesunięte. Niemniej jednak chciałem publicznie zgłosić swoją taką niepewność, 

co do tego projektu uchwały. Otóż zostało nam przedstawiona kwota w wysokości 104 

tysięcy, która ma być przekazana na stowarzyszenie. Jednak nie wiemy, ile dokładnie 

każde Stowarzyszenie ma uzyskać. No wg mnie ten projekt uchwały jest nie pełny, 

niewłaściwy. Nie wiem, mam może pytanie do pana radcy prawnego, jakie są 

konsekwencje, jeżeli nie podejmiemy tej uchwały biorąc pod uwagę to, że powinniśmy tą 

uchwałę podjąć już do 30 listopada, a prawda w wyniku błędów pracowników Urzędu 

Gminy jeszcze do tej pory ta uchwała nie została podjęta.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, czy pan Sebastian się odniesie, pan mecenas?  

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Tak oczywiście (...) Konsekwencją nie podjęcia przez radę tej uchwały będzie to, że na 

terenie gminy Będzino nie będzie obowiązywał roczny program współpracy z 

organizacjami pozarządowymi. Natomiast, co do przekroczenia czy niedochowania 

terminu, który jest przewidziany w ustawie o działalności pożytku publicznego i 

wolontariacie, jest on przewidziany w art. 5a ust. 1 i tak jak wcześniej wskazywano 

terminem tym jest dzień 30 listopada każdego roku. To w tej sprawie wypowiedziały się 

sąd administracyjne, m.in. Naczelny Sąd Administracyjny, który przesądził, że sytuacja w 

której termin 30 listopada zostanie przekroczony sama przez się nie pozbawia Rady 

Gminy, czyli organu stanowiącego w gminie kompetencji do podjęcia uchwały w sprawie 

zatwierdzenia rocznego, czy generalnie programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi. Więc to, że ten termin 30 listopada został przekroczony w żaden sposób 

nie oznacza, że Rada Gminy nie ma kompetencji ustawowej do zatwierdzenia tego 

programu, wręcz przeciwnie może taką uchwałę podjąć. Dziękuję.  
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Tomasz Baczyński (Radny) 

Przepraszam Panie przewodniczący, czy mogę kontynuować? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Czyli nic nie stoi na przeszkodzie, jeżeli zaczekamy aż pan inspektor Lipiński 

uzupełni ten projekt uchwały o szczegółowe prawda wydatkowanie tych kwot na 

poszczególne stowarzyszenia? To pytanie do Pana radcy jeszcze.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jeśli jeszcze tu mogę dodać Panie Sebastianie do pana wypowiedzi jedno pytanie, czy do 

tej uchwały nie powinien być załączony raport z przeprowadzonych konsultacji? 

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Co do raportów w mojej ocenie nie ma obowiązku załączenia tego raportu do projektu 

uchwały. Natomiast wystarczająca jest informacja pochodząca od autora tego projektu, 

czy te konsultacje zostały przeprowadzone i w jakim zakresie. Natomiast, no chyba to nie 

jest pytanie do mnie, czy państwo mogą zaczekać czy Rada Gminy może zaczekać na 

uzupełnienie projektu o dodatkowe dane i podjąć uchwałę w przyszłości, ponieważ jest 

to decyzja rady, co do której ja nie mogę się wypowiadać. Natomiast, no korzystając z 

obecności pana Łukasza, no to w mojej ocenie zasadnym jest jakby pozyskanie jego 

opinii co do tego, czy w ogóle ten projekt konkretnej uchwały w sprawie programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi może obejmować jakiekolwiek kwoty 

pieniężne przeznaczone dla poszczególnych organizacji. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, czy Pan Lipiński się odniesie?  

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Tak. Jeśli mogę się odnieść to, jeśli chodzi o ustawę o działalności pożytku publicznego i 

wolontariacie jest tam określone, co może być w programie współpracy z organizacjami 

pozarządowymi i tam jest mowa o kwocie, którą Rada Gminy czy samorząd gminny 

planuje przeznaczyć na cały okres współpracy dla wszystkich organizacji. Nie ma tam 

wprost mowy o tym, że należy rozbijać kwotowo na konkretne stowarzyszenia, bo na 

dzień dzisiejszy nie wiemy jeszcze z jakim stowarzyszeniem podpiszemy umowy i kto się 

do nas zgłosi w ogóle po ogłoszeniu konkursu.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę Pan Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Otóż panie inspektorze, ja mam takie pytanie: co spowodowało taki nagły 

wzrost tej kwoty przekazanej na te stowarzyszenia, dlaczego okazało się to dopiero w 

październiku, czy w listopadzie, że taki wzrost będzie.  

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Czy mogę Panie przewodniczący? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tak, proszę bardzo. 

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Panie radny. Jak wczoraj już powiedziałem zła kwota to wynik m.in. mojego błędu, jak i 

tego, że nie wiedziałem o wszystkich okolicznościach, które będą od nowego roku. Po 

zasięgnięciu tej informacji, że od stycznia 2021 roku dzienny dom seniora i klub seniora 

będzie prowadzony przez GOPS. Udając się do pani skarbnik, aby dowiedzieć się 

dokładnie jaka mniej więcej będzie kwota na przyszły rok dla stowarzyszenia, które 

będzie prowadziło Środowiskowy Dom Samopomocy, bo program wg już tych nowych 

informacji będzie obejmował działania z zakresu pomocy społecznej i ochrony zdrowia. 

No i przede wszystkim kultury fizycznej i sportu na dzień dzisiejszy tyle wiemy. I 

uzyskałem informację, że w przyszłym roku planowana dotacja na prowadzenie 

Środowiskowego Domu Samopomocy, która jest udzielana przez samorząd wojewódzki 

wyniesie 798 625 zł. I to spowodowało wydłużenie tego terminu konsultacji i to 

spowodowało umieszczenie takiej, a nie innej kwoty w nowym programie.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem. A mam pytanie. Mamy na swoim terenie naszej gminy 3 jednostki 

Ochotniczej straży pożarnej. Jak wiemy są to również stowarzyszenia i również otrzymują 

dotacje, dlaczego nie jest to zawarte w tym projekcie uchwały? 

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Ponieważ działalność z zakresu ochrony przeciwpożarowej nie musi być ujmowana w 

programach współpracy z organizacjami pozarządowymi. To wykracza poza działalność 

pożytku publicznego i wolontariat po prostu. Jest to tak specyficzna sfera, w której nie 

jesteśmy zobligowani do tego, aby ujmować to w programie współpracy i nigdy nie było 

w naszym programie współpracy to ujmowane, tylko zawsze był zapis o tym, że podział 

środków dla Ochotniczych Dtraży Pożarnych pochodzi po prostu z innego rozdziału i jest 
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traktowane to innym po prostu torem, innym tokiem się toczą te postępowania i 

przydzielane zostają te dotacje.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem, niemniej jednak pan odpowiada za to współpracę z tymi stowarzyszeniami. 

Mówię o Ochotniczych Strażach Pożarnych. 

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Tak jest. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem. Nie wiem czy pan pamięta, bo już od marca się pan zajmuje, jest pan na tym 

stanowisku zajmuje się tam pan z bogatąwspółpracą. W roku 2020 Ochotnicza Straż 

Pożarna we Mścicach otrzymała dotację na rozbudowę strażnicy w wysokości 110 000. A 

Ochotnicza Straż Pożarna w Będzinie w wysokości 90 000. Jedna z tych jednostek tej 

dotacji nie otrzymała. Mówię o Będzinie. W późniejszym czasie okazało się, że jednostka 

ta we Mścicach otrzymała drugą dotację poprzez przesunięcia w wysokości 80 000. Za to 

zrobili sobie prawda piękny plac przed strażnicą. Jak to się odbyło w ogóle, proszę 

powiedzieć, że jednostka w Będzinie tej dotacji swojej no nie wzięła, nie dostała, nie 

otrzymała.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Pan Lipiński.  

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Jednostka OSP w Będzinie nie złożyła wniosku o przydzielenie tej dotacji.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem, ale czy ona była informowana przez pana, mówię o jednostce w Będzinie, że 

takie środki jej zostały przyznane.  

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Proszę pana, w przedmiotowym okresie, o który pan się pyta organizacjami 

pozarządowymi i przydzielaniam dotacji, tymi pracami zajmował się pan Tomasz 

Wojciechowski i to on mógł ewentualnie udzielić takiej informacji. A ja ze swojej strony 

dodam, że mam takie informację, że jednostka doskonale wiedziała o tym, że zostały jej 

takie środki a nie inne przyznane. Tylko przez cały rok nie złożyła wniosku o przyznanie 

tej dotacji.  
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Tomasz Baczyński (Radny) 

O rozumiem. No, niemniej jednak, a kiedy jednostka we Mścicach otrzymała tą drugą 

dotację?  

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Jeśli się nie mylę, to był październik tego roku.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem, wiedział pan o tym? 

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Tak wiedziałem. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem, dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę pan Bryliński.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Dziękuję, a ja mam pytanie jak do tej pory wyglądała współpraca z organizacjami 

pozarządowymi, czy był jakiś zastrzeżenia co, do którychś organizacji i kolejne pytanie ile 

mamy organizacji na terenie gminy Będzino? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę pan Lipiński.  

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Z mojej strony nie dotarły do mnie żadne póki co zastrzeżenia, co do pracy czy działań 

jakichkolwiek organizacji pozarządowych. Natomiast na pytanie odnośnie ilości tych 

organizacji pozarządowych na terenie gminy, no to nie jestem w stanie panu teraz 

odpowiedzieć. Musiałbym zwrócić się do powiatu, aby uzyskać pełną informację ile jest 

organizacji w rejestrze.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Ja chciałem dopytać jeszcze. (...) Mam pytanie właśnie, to w urzędzie gminy nie ma 

takiego wykazu, jakie mamy organizacje. Ja rozumiem, że mogły się jakieś nowe zawiązać 
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(...) ale na dzień 2020 r., jakie organizacje mamy na terenie gminy, nie ma takiej 

informacji w Urzędzie Gminy? 

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Są takie informacje, jakie pan może znaleźć na naszej stronie internetowej. To znaczy 

tyle ile organizacji mamy zgłoszonych i współpracujemy, no to często publikujemy takie 

organizacje na swojej stronie internetowej.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Panie Przewodniczący mogę kontynuować? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę bardzo. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Panie Łukaszu, no pytam o to, ponieważ wczoraj zadałem to pytanie i jak widzę no nie 

sprawdził pan tej informacji. Ja mogę sobie sprawdzić oczywiście na stronie, ale no 

myślałem, że jednak Pan sprawdzi tą informację, bo zajmuje się poniekąd pan 

organizacjami pozarządowymi.  

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

(...) Tak jest zadał pan to pytanie więc, ale nie uzyskałem od pana informacji ani prośby, 

abym to na przygotował. Myślałem, że nie jest to tak bardzo dla Pana istotne, więc tej 

informacji nie przygotowałem, ale jeśli pan sobie życzy wyśle panu po obradach maila i 

podam panu dokładną liczbę i nazwy organizacji.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję bardzo, proszę państwa w związku z tym, że ja właśnie w tym temacie złożyłam 

w miesiącu grudniu, zarówno zapytanie jak i interpelację chciałabym państwu w tym 

temacie, bo to dotyczy konkretnie programu współpracy z tymi organizacjami 

pozarządowymi. Trochę czasu zajmę, ale ja przeczytałam, jakie padły pytania, jakie były 

odpowiedzi, żeby po prostu nie tylko radni, ale może i mieszkańcy też wiedzieli jak to 

wygląda. I tak, w dniu 11 grudnia złożyłam zapytanie w sprawie powodu niedotrzymania 

ustawowego terminu przyjęcia programu współpracy gminy Będzino z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021 oraz dalszego biegu sprawy. Pierwsze 

pytanie było takie: dlaczego proces konsultacji społecznych programu współpracy wg 
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zarządzenia wójta nr 167/2020 z dnia 2 listopada 2020 roku w sprawie ogłoszenia 

konsultacji społecznych projektu programu współpracy gminy Będzino z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i wolontariacie na rok 2021 był przeprowadzony niezgodnie z 

zapisami zarządzenia w zakresie upublicznienia projektu programu w 3 miejscach. 

Odpowiedź na to pytanie - konsultowany projekt programu z powodu błędu pracownika 

nie został opublikowany zgodnie z zapisami zarządzenia. Pominięto umieszczenie na 

stronie internetowej www.Będzino.pl w zakładce organizacje pozarządowe. Program 

został umieszczony na tablicy ogłoszeń w urzędzie oraz na stronie BIP Urzędu Gminy 

Będzino w zakładce konsultacje społeczne. Czyli tu już mamy odpowiedź na jedno 

pytanie. Pytanie drugie, dlaczego nie ustosunkowano się do uwag Stowarzyszenia 

Lepsze Jutro, które wpłynęły w terminie konsultacji społecznych oraz dlaczego do dnia 

złożenia niniejszego pisma nie upubliczniono protokołu raportu z przeprowadzonych 

konsultacji programu współpracy. Tu już trochę pan Lipiński nam odpowiedział, dlaczego 

nie wszystkie uwagi stowarzyszenia zostały wzięte pod uwagę, ponieważ Stowarzyszenie 

nie będzie w dalszym ciągu prowadzić tego domu seniora i klubu seniora, ale odpowiedź 

na to pismo na to pytanie brzmi: protokół z przeprowadzonych konsultacji został 

opublikowany na stronie BIP Urzędu Gminy Będzino w dniu 24 grudzień 2020 roku i 

uwzględnia uwagi zgłoszone przez Stowarzyszenie Lepsze Jutro. Nie ma tutaj w 

odpowiedzi takiej treści zapisanej, jak pan Łukasz mówił, że nie wszystkie uwagi, 

ponieważ Stowarzyszenie nie będzie prowadziło i nie wszystkie uwagi zostały wzięte pod 

uwagę. Po prostu jest zapisane, że uwagi zgłoszone zostały wzięte pod uwagę. Pkt 3 

pytanie: dlaczego projekt programu współpracy nie został przyjęty w ustawowym 

terminie do 30 listopada oraz nie został ujęty w porządku obrad na sesji z dnia 

3 grudnia. Odpowiedź: projekt nie został przyjęty w ustawowym terminie, ponieważ w 

pierwotnym projekcie błędnie wpisano kwotę przeznaczoną na realizację zadań 

publicznych. Z powodu wydłużenia konsultacji nie skierowano projektu programu pod 

obrady dwudziestej dziewiątej sesji Rady Gminy w Będzinie z dnia 3 grudnia 2020. I 

ponownie tutaj no troszeczkę się mija ta odpowiedź z tym, co pan Lipiński nam dzisiaj w 

niektórych sytuacjach wyjaśniał. Pytanie czwarte: kiedy wójt planuje przekazać radnym 

projekt programu współpracy poddany w listopadzie konsultacjom społecznym wg 

zarządzenia nr 167/2020 Wójta Gminy Będzino wraz z protokołem, raportem z 

przeprowadzonych konsultacji społecznych. Odpowiedź: projekt uchwały zawierający 

program współpracy gminy Będzino z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami wymienionymi w artykule ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i 

wolontariacie został przekazany do pracownika zajmującego się obsługą biura Rady 

Gminy w dniu 14 grudzień. Zaznaczam, że ja jedenastego złożyłam te zapytania, a pewne 

rzeczy okazują się albo 14, albo też 24.12. Pytanie piąte. Poddane pod konsultacje 

społeczne wg zarządzenia 167/2020 Wójta Gminy Będzino projekt programu współpracy 

w § 10 ust. 2 zakłada kwotę środków na realizację zadań publicznych na 2021 rok i tu ja 

miałam w pytaniu zapisane nie mniej niż 340 408 zł. Wiemy, że na dzień dzisiejszy jest to 

kwota 902 625 zł. Na działania obszarów priorytetowych pożytku publicznego, jakie 

rodzaje zadań pożytku publicznego planuje wójt ogłosić w ramach otwartych konkursów 

ofert w 2021 roku oraz w jakim czasie wójt opublikuje ogłoszenia o tych konkursach z 

użyciem generatora witkac.pl, to jest taki specjalny program służących do tego typu 

przekazywania. I odpowiedź jest taka, Wójt Gminy Będzino zgodnie z zapisami w 
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projekcie programu, planuje ogłosić w ramach konkursu następujące rodzaje zadań 

pożytku publicznego: w sferze kultury fizycznej i sportu oraz w sferze ochrony zdrowia i 

pomocy społecznej. Przedmiotowe konkursy zostaną ogłoszone niezwłocznie po 

przyjęciu przez Radę Gminy w Będzinie wyżej wymienionego programu. I było pytanie 

szóste w tych zapytaniach: jakie są powody i argumenty, które wpłynęły na podjęcie 

przez wójta decyzji o przekazaniu z dniem 1 styczeń 2021 prowadzenie Dziennego Domu 

Senior plus Tymień oraz Klubu Senior+ w Mścicach gminnemu ośrodkowi pomocy 

społecznej. Ta decyzja jest niezrozumiała i mocno niepokojąca. W opinii radnych wójt 

powinien od niej odstąpić. Stowarzyszenie od lat prowadzi w gminie placówki wsparcia 

dziennego. Startuje w otwartych konkursach ofert, realizuje zadania z najwyższą 

starannością wg najwyższych standardów pracy i etyki. Ponadto nigdy w trakcie kontroli, 

wizytacji nie stwierdzono nieprawidłowości, czy uchybień w rozliczeniu dotacji. Czy Gops 

dysponuje odpowiednimi zasobami by przejąć prowadzenie 2 wyżej wymienionych 

placówek na siebie już od stycznia 2021. I czy dokonano analizy porównawczej kosztów 

prowadzenia placówek przez GOPS, a przez dotychczasowe Stowarzyszenie. Proszę o 

odpowiedź. I bardzo krótka odpowiedź. Decyzja o ewentualnym powierzeniu, bądź nie 

zadań organizacjom pozarządowym jest wyłączną kompetencją wójta i nie powinna 

wpłynąć negatywnie na jakość usług świadczonych w dziennym domu seniora w 

Tymieniu i Klubie seniora w Mścicach. Krótko proszę państwa, nie ma nie ma żadnej 

odpowiedzi czy są jakieś porównania, jakie będą koszty, jakie były, jak to wpłynie na 

koszty w gminie. Po prostu krótko wójt tak chciał tak zrobił. W dniu 16 grudnia złożyłam 

interpelację w sprawie braku jawności i transparentności poddanego pod konsultacje 

drugiego projektu programu współpracy gminy Będzino z organizacjami pozarządowymi 

i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i wolontariacie na rok 2021 oraz dalszego biegu sprawy. I pytanie pierwsze, 

dlaczego proces konsultacji społecznych programu współpracy wg zarządzenia wójta nr 

177 z 4 grudnia 2020 w sprawie ogłoszenia konsultacji społecznych projektu programu 

współpracy gminy Będzino z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

wymienionymi w artykule 3 ust. 3 Ustawy o działalności pożytku publicznego i 

wolontariacie na rok 2021 przeprowadzono niezgodnie z zapisami zarządzenia. Czyli w 

zakresie upublicznienia projektu programu we wskazanych 3 miejscach. W zakresie 

udostępnienia samego projektu programu współpracy pod konsultacje we wskazanym 

terminie od 4.12 do 11.12. Tylko w BIP w zakładce konsultacje społeczne dnia 7 grudnia 

zamiast 4 grudnia zamieszczono jedynie zarządzenie o konsultacjach nr 177/2020 bez 

drugiego projektu programu współpracy. Drugi projekt programu współpracy 

zamieszczono w BIP tylko w zakładce konsultacje społeczne. Dopiero w dniu 10 grudnia 

w przeddzień zakończenia procesu konsultacji w pozostałych miejscach wymienionych w 

zarządzeniu w ogóle nie upubliczniono projektu programu współpracy. Odpowiedź. 

Konsultowany projekt programu z powodu niedopatrzenia pracownika nie został 

opublikowany zgodnie z zapisami zarządzenia na stronie internetowej www.bedzino.pl 

zakładce organizacje pozarządowe. To oczywisty błąd, jednak nie wynika on ze złej woli, 

a jedynie z uchybień odpowiedzialnego za to pracownika. Program został umieszczony 

na tablicy ogłoszeń w urzędzie oraz na stronie BIP Urzędu Gminy Będzino w zakładce 

konsultacje społeczne. Podczas ponownych konsultacji treść projektu programu nie 

uległa zmianie, korekty dokonano jedynie w zakresie kwoty przeznaczonej na realizację 

zadań publicznych. Fakt, że drugi projekt ukazał się z takim opóźnieniem wynika tylko i 
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wyłącznie z powodu problemów technicznych i organizacyjnych, nieprzewidziana 

wcześniej nieobecność pracownika. Pytanie było następne drugie, dlaczego wójt 

zarządził drugi proces konsultacji projektu programu współpracy bez uprzedniego 

upublicznienia radnym sprawozdania raportu z przeprowadzonych pierwszych 

konsultacji programu współpracy w okresie od 3 listopada do 18 listopad. Odpowiedź. W 

dniu 4 grudnia ogłoszono dodatkowe konsultacje społeczne, dotyczące programu 

współpracy. Z powodu wydłużenia konsultacji nie skierowano projektu programu pod 

obrady dwudziestej dziewiątej sesji Rady Gminy w Będzinie 3 grudnia 2020. Protokół 

został opublikowany po zakończeniu całego procesu w dniu 24 grudzień 2020. Czyli dalej 

mamy ponowne daty dosyć duże. A pierwsze konsultacje były dużo wcześniej. Kiedy wójt 

planuje przekazać radnym projekt programu współpracy poddany podwójnemu 

procesowi konsultacji wg zarządzenia 167 i 177 wraz z protokołem, raportem z 

przeprowadzonych obu procesów konsultacji społecznych. Odpowiedź: projekt uchwały 

zawierający program współpracy gminy Będzino z organizacjami pozarządowymi i 

innymi podmiotami wymienionymi art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i wolontariacie został przekazany do pracownika zajmującego się obsługą 

biura Rady Gminy w dniu 14 grudzień, czyli mamy ponownie te daty, które nam się 

mijają, gdzie listopad, a gdzie grudzień. I punkt w czwarty. Poddany pod konsultacje 

społeczne wg zarządzenia 177/2020 Wójta Gminy Będzino projekt programu współpracy 

z § 10 ust. 2 zakłada kwotę środków na realizację zadań publicznych na 2021 nie mniej 

niż 902 625 zł. Zaznaczam, że to już jest druga, jak gdyby interpelacja z dniem 

szesnastego i już tu znałam kwotę poprawki na działania w obszarach priorytetowych 

pożytku publicznego. Jakie rodzaje zadań pożytku publicznego planuje wójt ogłosić w 

ramach otwartych konkursów ofert w 2021 roku oraz w jakim czasie wójt opublikuje 

ogłoszenia o tych konkursach z użyciem generatora Witkac.pl. Odpowiedź: Wójt Gminy 

Będzino, zgodnie z zapisami w projekcie programu planuje ogłosić w ramach konkursu 

następujące rodzaje zadań pożytku publicznego. W sferze kultury fizycznej i sportu oraz 

w sferze ochrony zdrowia i pomocy społecznej. Przedmiotowe konkursy zostaną 

ogłoszone niezwłocznie po przyjęciu przez Radę Gminy w Będzinie wyżej wymienionego 

programu. No proszę Państwa no pytania pytania były konkretne, a odpowiedzi nie do 

końca pełne. Po prostu dla mnie część tych odpowiedzi jest dosyć wymijająca, ale 

nawiązują jeszcze tutaj właśnie do tej odpowiedzi w pytaniu czwartym, w jakiej sferze 

kultury fizycznej będą ogłoszone te konkursy i gdzie mówi się w naszym tym programie, 

że celami tymi szczegółowymi programu jest aktywizacja, rozwój potencjału organizacji 

pozarządowych, to mówi § 3 jest tych opozycji chyba 8 mamy, bo tu jest literówka więc 

musiałam policzyć, ale paragraf siódmy tego właśnie przedstawionego nam programu 

współpracy mówi, że jest będzie współpraca gminy Będzino w 2021 z podmiotami w 

ramach programu obejmować będzie poniższe priorytetowe zadania publiczne. 

Pierwsze w sferze kultury fizycznej i sportu jest zaznaczone, że będzie taki konkurs. W 

sferze kultury i ochrony dziedzictwa narodowego jest zapisane. W sferze kultury tu jest 

fizycznej i sportu oraz w sferze ochrony zdrowia i pomocy społecznej, tu w sferze kultury 

i ochrony dziedzictwa chyba będzie to w jakiś sposób wyłączone, bo nie wiem, bo nie 

mam odpowiedzi, że z tego punktu coś będzie. W sferze ochrony zdrowia i pomocy 

społecznej, czyli mam tutaj tą odpowiedź, jak gdyby drugą, czyli sfera kultury fizycznej i 

sportu oraz ochrony zdrowia i pomocy. Punkt 4 tego programu tego projektu uchwały 

mówi, że w sferze bezpieczeństwa publicznego, edukacji, opieki wychowawczej i oświaty. 
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Tu padały pytania i jest zapisane w punkcie a działania w zakresie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego, ratownictwa i ochrony ludności. Tu padały pytania 

odnośnie Ochotniczej straży pożarnej, jakiejś współpracy z tymi stowarzyszeniami. I tu 

pan Lipiński mówił, że ta tak grupa nie mieści się w sferze tego programu, a tu czytamy, 

że w pkt 4 § 7 właśnie o tym mówi. I czegoś tutaj do końca nie rozumiem, może pan 

Lipiński mi wytłumaczy. Ja mam tyle bo ja i tak dużo się tutaj, że tak powiem 

przedstawiłam państwu te zagadnienia, gdzie miałam wątpliwości i otrzymałam 

odpowiedzi, chociaż te odpowiedzi nie do końca są satysfakcjonujące, ponieważ no część 

jest dla mnie wymijająca, dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę czy jest pan Lipiński. 

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Jestem. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Bardzo proszę o odpowiedź. 

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Dziękuję. Proszę pani program współpracy to jest projekt tych różnych działań, które 

mogą być podejmowane przez organizacje pozarządowe. Ja w odpowiedzi do pani 

napisałem o 2 sferach, o 2 zadaniach priorytetowych czyli kultura fizyczna i sport tylko, 

dlatego że na tę chwilę mam informację o takich konkursach, które zostaną ogłoszone. 

Natomiast program współpracy obejmuje cały rok kalendarzowy i budżetowy. Nie 

wyklucza wcale tego, że w ciągu roku jakaś organizacja zwróci się do pana wójta czy z 

zapytaniem czy nie można by było ogłosić konkursu np. w jakiejś innej sferze zadania 

publicznego, bądź sam pan wójt albo państwo radni zdecydujecie o tym, że należy w 

jakiejś sferze zorganizować takie działanie, taki konkurs, aby organizacje pozarządowe 

wzięły w tym udział. Dalej jeśli chodzi o ochronę przeciwpożarową. Gmina jest 

zobowiązana do tego, aby utrzymywać zabezpieczenie przeciwpożarowe zgodnie z 

ustawą o ochronie przeciwpożarowej. Jest zobowiązana utrzymywać jednostki OSP w 

gotowości i to o tym mówiłem. Dokładnie to nie podlega pod program współpracy. 

Natomiast jeśli jednostki ochrony przeciwpożarowej czyli straże pożarne chciałyby 

zorganizować jakieś działania w zakresie właśnie tego bezpieczeństwa publicznego, czy 

ochrony przeciwpożarowej, ale takie, które nie mieszczą się w zabezpieczeniu gotowości 

bojowej przez pana wójta, no to mogą wtedy do nas wystąpić, czy gmina może określić 

taki konkurs, ogłosić i wtedy można w tym temacie działać. Ja państwu, pisząc 

odpowiedź na tą interpelację o tym, że będą ogłoszone konkursy w sferze kultury 

fizycznej i sportu i pomocy społecznej i ochrony zdrowia, pisałem tylko o tym co na tą 

chwilę wiem, co chciałby Pan wójt ogłosić zaraz po uchwaleniu programu współpracy. 

Natomiast program przypominam jest na cały bieżący rok, znaczy przyszły rok, więc nie 
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wyklucza to żadnych innych konkursów, w innych sferach. Jeszcze jeszcze mógłbym się 

odnieść, apropos konsultacji społecznych. Chciałbym państwu przypomnieć, że oprócz 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w pewnych kwestiach 

jesteśmy zobligowani uchwałą nr XXIV/186/16 Rady Gminy w Będzinie z 2016 roku, która 

mówi o tym, aby konsultacje społeczne publikować w 2 miejscach, na BIPie i na tablicy 

ogłoszeń. To czy publikujemy to ogłoszenie na stronie internetowej, czy w prasie lokalnej 

to jest już decyzja pana wójta, to jest może być zrobione, jednak nie jest to obligatoryjne. 

I odnośnie programu z 2020 roku chciałbym państwu przypomnieć, że konsultacje w 

2019 roku trwały 4 dni. Było to od 10 do 16 grudnia bodajże razem z weekendem. I 

19 grudnia został program przyjęty, też nie był w czasie ustawowym do 30 listopada 

przyjęty. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę jeszcze pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Panie Łukaszu w takim układzie, bo z rozmów wczorajszych wynika, że środki w projekcie 

budżetu są zabezpieczone właśnie na te 2 sfery, czyli kultura, sport i pomoc społeczna, 

bo mamy w tej kwocie 902 000 z groszami. Czy jeżeli teraz wystąpią inne stowarzyszenia, 

jak pan mówi, że mogą wystąpić ze swoimi propozycjami, a będzie potrzebny wkład 

własny. My tego zabezpieczenia w projekcie budżetu nigdzie nie widzieliśmy, żeby 

ewentualne, czyli co gmina nie będzie miała możliwości wystąpić z jakimś projektem, 

owszem, ale jak będzie potrzebny wkład własny to tego zabezpieczenia nie mamy na 

dzień dzisiejszy, bo mamy zabezpieczone tylko na te 2 grupy na dzień dzisiejszy tak?  

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Na dzień dzisiejszy ja mam informacje o tych 2 grupach, o tych 2 sferach. Nie mam 

informacji o tym, że gmina czy rada, czy pan wójt planują zorganizować jakieś konkursy 

w sferze np. ochrony dziedzictwa narodowego, czy ochrony zabytków czy w jakichś 

innych sferach, dlatego na obecną chwilę podaję państwu tylko te 2 sfery, o których 

wiem, że będą ogłoszone konkursy, wtedy, kiedy państwo przyjmiecie program. (...) 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Eugenia Imbiorowska się zgłoszała kolejno. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Dziękuje pan Sławek uprzedził moje pytanie, dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę pan Andrzej Krawiec.  
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Andrzej Krawiec (Radny) 

Znaczy ja mam pytanie czy pan wójt zapoznał się projektem tej uchwały?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Pan Lipiński.  

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Tak wg mojej wiedzy zapoznał się.  

Andrzej Krawiec (Radny) 

Tzn mam takie dziwne odczucie, w § 10 pkt 5 tu jest błąd. Kwota to powinna być chyba 

kwoty są wstępne orientacyjne i mogą ulec zmianie w przypadku zmian wniesionych 

przez radę do uchwały budżetowej. To troszkę mnie dziwi, gdy chcemy wnieść zmiany w 

projekcie budżetu na 2021 rok pan wójt twierdzi, że to jest jego kompetencja, a nie Rady 

Gminy. No jakieś 2 różne rozbieżności są, dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, czy tutaj coś może nam pomóc pan Sebastian? Pan mecenas?  

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Chyba nie Panie Przewodniczący. Rozbieżności w mojej ocenie nie ma, ponieważ 

rozmawiamy o 2 różnych płaszczyznach mianowicie inicjatywie rady, co do naniesienia 

pewnych zmian do budżetu, co wydaje się być sprzeczne z ustawą o finansach 

publicznych, a kompetencją wójta. Więc ja tu nie widzę żadnej rozbieżności. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę pan Baczyński chciał zabrać głos.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Otóż takie pytanie do pana inspektora Lipińskiego, wspomniał pan o uchwale z 

2016 roku o uchwale Rady Gminy Będzino z 2016 o przeprowadzeniu konsultacji 

społecznych. Mówił pan tam o ogłoszeniu tychże konsultacji na BIPie oraz na tablicy. O 

której tablicy Pan mówi, myślę że nie o tej w Urzędzie Gminy, gdzie Urząd Gminy jest 

zamknięty na 4 spusty i nikt nie ma wstępu.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Pan Lipiński.  
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Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Mówiłem o tablicy ogłoszeń, tak jest napisane w uchwale. W uchwale nie jest 

sprecyzowane, która jest to z tablic, natomiast urząd jest zamknięty tylko i wyłącznie z 

powodu pandemii koronawirusa i z ograniczeń panujących w całej Polsce. Nie jesteśmy 

odcięci od rzeczywistości, są telefony można zadzwonić, umówić się z konkretnym 

pracownikiem i zasięgnąć jego wiedzy, opinii, czegokolwiek co pan tylko potrzebuje. Tak 

samo pan jaki każde Stowarzyszenie, każdy zwykły Kowalski, który chce coś dowiedzieć 

się, albo uzyskać z urzędu.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

To znaczy, jeżeli mogę kontynuować Panie Przewodniczący. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Odnośnie tego kontaktu z pracownikiem, no nie do końca to chyba jest tak, jak pan 

powiedział, bo wie pan mam teraz wyniki billingów z niektórymi pracownikami 

próbowałem się skontaktować po kilkadziesiąt razy bezskutecznie. Taki jest fakt, 

pierwsza sprawa, ale moje pytanie było, z której tablicy Pan skorzystał przy konsultacjach 

społecznych, odnośnie tejże uchwały, którą nam pan tutaj przedstawił.  

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Z tablicy ogłoszeń umieszczonej w urzędzie.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Czyli nie zostały dopełnione prawda warunki. Społeczeństwo nie zostało do końca w 

prawidłowy sposób poinformowane o tym, co się dzieje wg konsultacji, które pan 

przeprowadził. Takie jest moje zdanie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, jeszcze pan coś dopowie Panie Lipiński? 

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Nie, dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę pan Sławomir Bryliński chciał zabrać głos.  
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Sławomir Bryliński (Radny) 

Dziękuję Panie Przewodniczący. Mam pytanie, wspomniał pan przed chwilą, że w 

ubiegłym roku również nie został dokonane termin konsultacji. Ja mam pytanie takie, co 

się dzieje w tym urzędzie gminy, kto ma nadzór nad pracownikami? Nie są przestrzegane 

terminy, to jest jakaś samowolka?! 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Myślę, że to nie pytanie akurat do pana Lipińskiego.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Ale Panie Przewodniczący mogę kontynuować? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę bardzo. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Mam takie pytanie, bo tutaj również padły dzisiaj takie stwierdzenia, że dalsza i 

efektywna współpraca z organizacjami pozarządowymi. No to w takim razie dlaczego 

zadania seniorskie zostały zabrane organizacjom pozarządowym i można rozumieć, że 

dotychczas było to nieefektywne co spowodowało, że zostają te zadania zabrane?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

To znaczy to głównie chodzi o to, jakie były chyba przesłanki, że dom seniora, jak i klub 

seniora ma prowadzić GOPS, a nie lepsze jutro, do którego nie było żadnych zastrzeżeń, 

które wniosło znaczący wkład w wyposażenie tych obiektów, jak i w samą działalność. 

Także, czy zna pan te przesłanki panie Łukaszu?  

Łukasz Lipiński (Podinspektor ds. profilaktyki i spraw społecznych) 

Nie, wszystkich przesłanek pana wójta na pewno nie znam, natomiast nikt tutaj w 

odpowiedzi do państwa nie zarzucał, że Stowarzyszenie Lepsze Jutro w jakiśkolwiek zły, 

czy negatywny sposób wywiązuje się z realizacji tych zadań. To, że zmieniony zostaje 

podmiot prowadzący te 2 domy i dom i klub nie oznacza to tego, że było to prowadzone 

w sposób nieefektywny, nieprawidłowy. To jest wyłączna decyzja pana wójta, w jego 

kompetencji leżąca i nie oznacza to wcale jakieś uwagi albo przytyki pod kątem 

Stowarzyszenia Lepsze Jutro. Tylko to jest po prostu zmiana sposobu prowadzenia tych 2 

punktów i tyle.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę Pani Barbara Grudzień.  
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Barbara Grudzień (Radna) 

Ja jeszcze tylko tak w formie uzupełnienia, bo Pan Łukasz tu się powoływał na to, że 

uchwała XXIV/2016 mówi o tym, że są 2 miejsca wskazane do opublikowania tych 

programów i projektów uchwał, natomiast zarządzenie wójta z tego roku mówiło 

wyraźnie o 3, więc nie ma co się powoływać na uchwałę z 2016, skoro zarządzenie wójta 

mówi o tym, że zostanie to ogłoszone w 3 miejscach. To tylko tyle gwoli uzupełnienia, 

dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę pan Bryliński.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Dziękuję Panie Przewodniczący, czy mógłbym zadać pytanie do pana mecenasa? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Panie mecenasie, a proszę mi powiedzieć czy pieniądze z urzędu wojewódzkiego można 

ujmować w programie współpracy, skoro to nie są pieniądze z budżetu gminy? 

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Panie Radny Sławomirze, chyba proszę wybaczyć, ale nie mam pojęcia czy można 

ujmować. To raczej kwestia finansowa, za którą nie ponoszę odpowiedzialności, w 

ramach pracy dla Urzędu Gminy. Być może pani skarbnik byłaby w stanie panu 

odpowiedzieć na to pytanie, nie mam pojęcia czy kwoty te winny być w ogóle 

przewidziane, czy ujmowane w ramach współpracy gminy z organizacjami 

pozarządowymi. Proszę mi wybaczyć, ale nie odpowiem.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Czy jest wywołana może pani Patrycja na łączach? 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Jestem wysoka rado. (...) Panie radny nie ma żadnych przeciwwskazań, żeby te środki 

zostały ujęte dlatego, że to jest współpraca i równie dobrze mogłyby być te środki 

przekazane w ramach GOPS i GOPS również mógłby prowadzić w ramach swojej 

struktury Środowiskowy Dom Samopomocy też, że u nas na terenie gminy prowadzi to 

na dzień dzisiejszy Stowarzyszenie Lepsze Jutro, dlatego te środki są ujęte w tym 

programie.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, czy ktoś jeszcze chciałby zadać pytanie? Tutaj, proszę państwa no z 

mojej strony ja mogę podsumować jednoznacznie. Podobnie jak w innych instytucjach, 

gdzie się nie podoba osoba prowadząca tą instytucję, no to trzeba tą instytucję, tej 

instytucji zaszkodzić. Takie to są działania, podobnie jak z biblioteką, czy z innymi które 

mamy tutaj na naszym terenie. Wiemy, że pani prezes ma się zwolnić z końcem roku, 

jako pracownik urzędu przejść na emeryturę, także podobnie jak z biblioteką. Proszę 

jeszcze pan Bryliński chciał zabrać głos. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

(...) Ja chciałem tutaj dodać, przytoczyć ten trzeci punkt. (...) mam tutaj wytłuszczone 

zaznaczyłem sobie. Otóż Szanowni Państwo. Pkt 3 zasady współpracy § 4 i takie zdanie 

"współpraca gminy Będzino z organizacjami pozarządowymi odbywa się na zasadach 

pomocniczości, suwerenności, partnerstwa, efektywności, uczciwej konkurencji, jawności 

oraz legalności. Drodzy Państwo ja tutaj nie widzę tej suwerenności, partnerstwa, 

uczciwości. Także ja w mojej osobie na pewno będę głosował przeciwko podjęciu tej 

uchwały, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę czy, pan Baczyński proszę. (...) Proszę Pani Lucyna Parol.  

Lucyna Parol (Radna) 

Jak chciałam tylko zapytać, bo mam tu takie pismo od Klubu Seniora Jesienna Przystań w 

Mścicach, czy to w wolnych wnioskach, czy przy tej okazji tych.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Można przy tej okazji, bo jest to akurat tematyka związana.  

Lucyna Parol (Radna) 

No właśnie, to jest skierowanej pismo do Wójta Gminy Będzino. Uczestnicy projektu Klub 

Senior+ Jesienna Przystań zwracamy się do pana wójta z zapytaniem, dlaczego 

podejmowane są decyzje w sprawie działalności klubu seniora, bez udziału i bez 

konsultacji z nami. Można by zadać pytanie, dlaczego o nas, a bez nas? Nikt nas nie pytał 

o zdanie, nikt z pracowników gminy nie kontaktował się z nami, co do dalszej działalności 

klubu seniora. Nie zostaliśmy na chwilę obecną nawet poinformowani o dalszych 

propozycjach funkcjonowania placówki. Chcemy wyrazić swoje negatywne spostrzeżenia 

co do przeniesienia działań na inny organ prowadzący. Dotychczas byliśmy zadowoleni 

ze współpracy ze Stowarzyszeniem Lepsze Jutro, otrzymaliśmy pełen pakiet usług. Mimo 

znacznego niedofinansowania działań ze strony gminy, będąc uczestnikami klubu 

seniora mieliśmy nałożone odpłatności, co jest sprzeczne z programem działań klubu. 

Wydana uchwała zawierała błędy nakładające obowiązek ponoszenia odpłatności. 
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Zwracaliśmy się 21 stycznia 2020 roku do kierownika GOPS o wprowadzenie zmian i 

zwolnienie nas z opłat za pobyt w klubie seniora, powołując się fakt, że udział w zajęciach 

powinien być dobrowolny i nieodpłatny. Jednak odpowiedź była negatywna. Wyrażamy 

swoje niezadowolenie, co do sposobu traktowania osób w wieku senioralnym, braku 

konsultacji, braku negocjacji i wypracowania dobrych rozwiązań. Są tu oczywiście 

podpisy wszystkich seniorów, którzy uczestniczyli w tym klubie seniora jesienna 

przystań. Proszę państwa uważam, że jeżeli zachodzą jakieś zmiany myślę, że dziś 

seniorzy zasługują na fakt, żeby potraktować ich poważnie. Myślę, że pan wójt mógł 

skierować do nich kilka słów i przyjechać na takie spotkanie, wyjaśnić co dalej, w jaki 

sposób będzie prowadzona działalność, a na tym spotkaniu oczywiście była pani Stasia, 

byli instruktorzy, którzy praktycznie to przyjechali się pożegnać z nimi i na dzień 

dzisiejszy nie mają żadnej odpowiedzi, jak będzie prowadzona ta działalność. I trochę to 

jest takie niepoważne. Ja wiem, że pan wójt tylko ciągle, jakby wysługuje tym, że to jest 

kompetencja pana wójta, żeby nie wkraczać w kompetencji. Oczywiście kompetencje 

pana wójta taką ma, ale oprócz tego to jeszcze są dobre kontakty z mieszkańcami i 

myślę, że na tyle stać pana wójta, żeby tym seniorom, którzy przez wiele lat pracowali na 

dobro naszej gminy potraktować ich poważnie i wyjaśnić im, dlaczego właśnie w ten, a 

nie winny sposób, gdzie będą prowadzone te zajęcia, bo nie wiem, to są, nie wiem na ile 

to jest prawda, że ma to być przeniesione z Domu Ludowego w Mścicach w inne miejsce 

no i ci seniorzy na dzień dzisiejszy praktycznie nic nie wiedzą, a myślę, że należy im się 

prawda, należą się wyjaśnienie i należy im powiedzieć w jaki sposób, gdzie, kiedy i kto 

będzie prowadził. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę pani Barbara Grudzień jeszcze chciała zabrać głos.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Tak nasunęła mi się tutaj taka myśl, bo tu jest pani Lucynka mówiła, że właśnie po prostu 

uczestnicy tego klubu seniora nie wiedzą co dalej i jak. Podobna sytuacja jest też, 

chcieliśmy uzyskać jakąś informację, bo plotki mówią o tym, że ŚDŚ ma być przeniesiony 

do Strachomina, a jest to też Stowarzyszenie i nic do końca nie wiadomo. Powtarzam, są 

to plotki, żebym nie była tu ponownie pociągnięta do jakiejś odpowiedzialności za 

pomówienia. No i te nasze pytania i wątpliwości zostają bez odpowiedzi. No warto 

byłoby wytłumaczyć, powiedzieć, bo są te w dalszej części będziemy omawiać budżet na 

następny rok, są tam pewne zapisy remontów świetlicy w Strachominie no i tu się 

nasuwają jakieś pytania, czy to jest związane z tym, że jednak jest planowanie 

przeniesień ŚDŚu do właśnie Strachomina. No chciałabym uzyskać odpowiedź. 

Rozumiem, że będę musiała prawdopodobnie złożyć na piśmie, bo odpowiedzi innej nie 

dostanę. To jest tylko tak właśnie w nawiązaniu do wypowiedzi pani Lucynki, to jest to, że 

nie jesteśmy doinformowani, poinformowani a mieszkańcy, tym bardziej jakie są plany 

wójta z pewnymi sprawami, związanymi z mieszkańcami naszej gminy. Dziękuję bardzo.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. No niestety tak to wygląda na obecną chwilę. Myślę, że trzeba by było też w 

tym kierunku podjąć działania, proszę pani Lucyna Parol.  

Lucyna Parol (Radna) 

Ja tylko chciałam jeszcze dodać, że to pismo od seniorów, wraz z moją interpelacją 

zostanie jutro dostarczone do Urzędu Gminy, do wójta i będziemy czekać na odpowiedź. 

Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Jeśli nie ma, to przystępujemy do 

głosowania i proszę pan Andrzej Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Joanna Banaszczak. 
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Joanna Banaszczak (Radna) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 
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Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Przeciw.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

I ja również jest przeciw tej uchwale. Zaraz podliczymy proszę państwa. Proszę państwa 

głosowało 15 radnych, 3 głosy oddane za przyjęciem uchwały, 7 głosów przeciw, 5 

głosów wstrzymujących. Stwierdzam, że uchwała nie została podjęta. Proszę Państwa, 

myślę że nam się należy 15 minut przerwy. 

 

Pkt. 6. Uchwalenie budżetu gminy na rok 2021. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 01:58:25 – 03:21:30 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Państwa wznawiamy obrady trzydziestej sesji. Jesteśmy w pkt 6 uchwalenie 

budżetu gminy na rok 2021. No i tutaj w tym podpunkcie na pewno przedstawienie 

przez panią skarbnik, później mamy dyskusję, opinię komisji i opinię komisji stałych rady 
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gminy. Proszę oddaję głos pani Patrycji Woltmann. Proszę o przedstawienie nam 

uchwały dotyczącej przyjęcia w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2021.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

(...) Wysoka Rado zarządzanie 171/2020 rok z 13 listopada 2020 roku. Został przyjęty 

projekt budżetu gminy na 2021 rok oraz przyjęty projekt wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2021-2029. Projekt budżetu wyglądał w sprawie uchwalenia budżetu 

gminy na 2021 rok. Ustala się dochody budżetu w kwocie 50 554 333 zł 92 gr, w tym 

dochody bieżące planowane były w wysokości 45 432 031 zł 78 gr. Dochody majątkowe 5 

122 302 zł 14 gr. Planowane były wydatki w wysokości 57 136 333 zł 92 gr i w tym 

wydatki bieżące w wysokości 45 109 997 zł 47 gr, wydatki majątkowe 12 026 336 zł 45 gr. 

Deficyt ustalony był w wysokości 6 582 000, który planuje się pokryć z emisji obligacji 

długoterminowych w wysokości 5 000 000 oraz zaciągniętego kredytu w wysokości 

1 582 000. Ustalono przychody w wysokości 8 282 000 oraz rozchody w wysokości 1 700 

000. W budżecie została utworzona rezerwa ogólna w wysokości 58 000 000 oraz 

rezerwa na zarządzanie kryzysowe w wysokości 140 486 zł. Również do uchwały na 2021 

rok zostały załączone załączniki w sprawie dochodów i wydatków, związanych z 

realizacją zadań zleconych. Związanych z funduszem sołeckim, systemem 

gospodarowania odpadami komunalnymi, środkami z funduszu dróg, jak i też zostały 

określone limity, gdzie ustala się limity na pokrycie występującego w ciągu roku 

przejściowego deficytu budżetu jednostki samorządu terytorialnego do wysokości 

2 000 000. Pokrycie planowanego deficytu budżetowego jednostki samorządu 

terytorialnego do kwoty 6 582 000. Spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań w 

wysokości 1 000 700 zł. Do przedłożonego projektu budżetu na 2021 rok otrzymaliśmy 

opinię regionalnej Izby obrachunkowej uchwałą 81.446.Z.2020 składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 9 grudnia 2020 roku w sprawie 

wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej gminy na 2021 rok i na podstawie art. 13 

pkt 3 w związku z art. 19 ust. 2 Ustawy z dnia 7 października 1992 roku o regionalnych 

izbach obrachunkowych, skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie 

pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu gminy Będzino na 

2021 rok. Uzasadnienie. Projekt uchwały budżetowej gminy Będzino na 2021 rok wraz z 

uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi przedłożony Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie, celem zaopiniowania opracowany został zgodnie z 

wymogami określonymi uchwałą IX/72/11 Rady Gminy w Będzinie z dnia 29 czerwca 

2011 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. Zakres projektu 

uchwały budżetowej wraz załącznikami jest zgodny z przepisami ustawy o finansach 

publicznych, a w szczególności art. 212-215 tej ustawy. Projekt przewiduje spełnienie 

warunków uchwalania budżetu określonych przepisem art. 242 w myśl, którego 

planowane wydatki bieżące nie mogą być wyższe niż planowane dochody powiększone o 

nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych i wolne środki, a także zachowanie relacji 

określonych przepisem art. 243 reglamentującego wysokość spłaty zadłużenia. Zakres 

proponowanych upoważnień dla organu wykonawczego nie budzi zastrzeżeń. Kwoty 

rezerw utworzonych w planie wydatków budżetowych, to jest rezerwa ogólna i rezerwa 

celowa mieszczą się w granicach norm określonych przepisami art. 222 ustawy o 

finansach publicznych. Rezerwa celowa na realizację zadań własnych z zakresu 
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zarządzania kryzysowego została utworzona zgodnie z przepisami art. 26 ust. 4 Ustawy z 

dnia 26 kwietnia 2007 roku o zarządzaniu kryzysowym. Dochody i wydatki budżetowe 

oraz przychody i rozchody zostały sklasyfikowane zgodnie z przepisami rozporządzenia 

ministra finansów z dnia 2 marca 2010 roku w sprawie szczegółowej klasyfikacji 

dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł 

zagranicznych. Od niniejszej opinii składu orzekającego, zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy o 

regionalnych izbach obrachunkowych przysługuje prawo odwołania do kolegium izb w 

terminie 14 dni od dnia doręczenia niniejszej uchwały. Otrzymaliśmy również uchwałę 

81.448.Z.2020 roku składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z 

dnia 9 grudnia w sprawie opinii o możliwości finansowania deficytu ustalonego w 

projekcie uchwały budżetowej gminy Będzino na 2021 rok. Skład orzekający Regionalnej 

Izby Obrachunkowej pozytywnie opiniuje możliwość sfinansowania deficytu budżetu 

ustalonego w projekcie uchwały budżetowej gminy Będzino na 2021 rok. Uzasadnienie. 

Projekt budżetu gminy Będzino na 2021 rok zakłada deficyt w wysokości 6 582 000, który 

zgodnie z postanowieniami § 3 projektu uchwały budżetowej ma zostać pokryty 

przychodami pochodzącymi z emisji obligacji w wysokości 5 000 000, oraz zaciągnięcia 

kredytu w wysokości 1 582 000. Wskazane źródło sfinansowania deficytu mieści się w 

katalogu określonym przepisem art. 217 ust. 2 ustawy o finansach publicznych i w pełni 

pokrywa jego wysokość. W projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej gminy, uwzględniającej wskazane wyżej przychody wynika, iż zapewniono 

zachowanie relacji, o której mowa w art. 243 Ustawy o finansach publicznych w całym 

okresie objętym prognozą, co wskazuje na możliwość spłaty planowanych do 

zaciągnięcia zobowiązań. Od opinii składu orzekającego zgodnie z art. 20 ust. 1 wyżej 

wymienionej ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych służy odwołanie do 

Kolegium Izby w terminie 14 dni od dnia doręczenia niniejszej uchwały. Niniejsza opinia 

składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie zgodnie z art. 246 

ust. 2 Ustawy o finansach publicznych podlega opublikowaniu w terminie 7 dni od dnia 

jej doręczenia na zasadach określonych w ustawie z dnia 6 września 2001 o dostępie do 

informacji publicznej. Później wysoka rado została skierowana do wysokiej rady prośba 

o wniesienia autopoprawki do projektu budżetu na 2021 rok, która stanowiła że wnoszą 

o wprowadzenie w projekcie budżetu gminy Będzino na 2021 rok autopoprawki w 

związku z: wzrostem dochodów budżetu gminy o kwotę 179 000 i wydatków o kwotę 

179 000 zgodnie z poniższymi zestawieniami. Dochody planowało się w autopoprawce 

zwiększyć w dziale dochody od osób prawnych, dochody pobierane w formie podatku od 

czynności cywilnoprawnych w wysokości 190 000 i po dokonanych zmianach budżet 

gminy Będzino wynosić będzie 50 733 333 zł 92 gr. Wydatki również proszono o 

zwiększenie w wysokości 179 000 z przeznaczeniem na dział transport i łączność na 

wydatki inwestycyjne. I po dokonanych zmianach wydatki budżetu gminy Będzino 

zamykać się będą kwotą 57 315 333 zł 92 grosze. Dodatkowo w ww. Piśmie prosiliśmy o 

nierodzące dodatkowe skutków finansowych w budżecie gminy Będzino możliwości 

dokonania z dnia. Przesunięcie wydatków przeznaczonych na wynagrodzenie 

bezosobowe w dziale 750 w rozdziale 75023 czy Urzędzie Gminy Będzino z paragrafu 

wynagrodzenia bezosobowe w wysokości 12 000 przenieść na rozdział 71035, czyli 

zakład gospodarki komunalnej na § 470 wynagrodzenia bezosobowe. Dodatkowo 

prosiliśmy o przesunięcie wydatków przeznaczonych na wynagrodzenia bezosobowe. 

Przepraszam wynagrodzenia bezosobowe na wynagrodzenia bezosobowe i na składki 
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od funduszu pracy i z urzędu, żeby zabrać 249 zł i przeznaczyć je na składki na fundusz 

pracy w rozdziale zakład gospodarki komunalnej. Kolejną prośbą, dotyczącą 

przeniesienia wydatków było przesunięcie wydatków przeznaczonych na zakup usług 

remontowych w kulturze fizycznej i sporcie w wysokości 72 500. Zmiana dotyczyła 

pozycji w paragrafie, było wcześniej 470 zakup usług remontowych na 427 z dziewiątką 

na końcu. Po dokonanych zmianach nowe brzmienie otrzymały paragrafy. § 1 projektu 

uchwały na 2021 rok ustala się dochody budżetu w wysokości 50 733 333 zł 92 grosze i w 

tym dochody bieżące stanowić będą 45 611 031 zł 78 gr. Natomiast dochody majątkowe 

5 122 302 zł 14 gr. Paragraf nr 2 otrzymuje brzmienie, że ustala się wydatki w kwocie 

57 315 333 zł 92 grosze, i w tym wydatki bieżące stanowią 45 109 997 zł 47 gr, wydatki 

majątkowe 12 205 336 zł 45 gr. Po dokonanych została państwu już po prośbie 

autopoprawkę został przesłany państwu projekt nr 10 zawierający naniesione.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Przepraszam Panie Przewodniczący pani Joanna Banaszek się zgłasza chciała coś dodać, 

Panie Przewodniczący.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No czekałem do odczytania do końca. (...) 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Chciałam zaznaczyć pani Patrycjo, że nadal widnieje pieczątka pana zastępcy, a podpis 

jest pana wójta Mariusza Jaroniewskiego.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Tak, zostało wysłane pismo korygujące, że tam kolega od rady miał wysłać państwu.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

No nam tak, ale pani przedstawia nam z taką pieczątką i z takim podpisem.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Na sesję rady pani Skarbnik to jest dokument zafałszowany, bo kogo innego jest 

pieczątka, a kto inny się podpisał.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Nie jest zafałszowany, jak jest radca prawny, to może się wypowiedzieć, nie ma 

problemu zaraz skanuje to pismo prostujące dotyczące pieczątki. Nie wiem, czy jest pan 

radca? 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jest pan Sebastian, Panie Sebastianie proszę o odpowiedź odnośnie pisma, które nam 

przedstawiono z pieczątką zastępcy, a podpisem pana wójta.  

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Znaczy szanowni Państwo, ja dziękuję Panie przewodniczący za udzielenie mi głosu. 

Znaczy pierwszy raz spotykam się sytuacją, w której adresat pisma odebrałby to, że 

autorem pisma jest pieczęć postawiona pod treścią tego pisma. Jeżeli państwo, pani 

skarbnik posługuje się dokumentem podpisanym przez pana wójta, no to autorem tego 

pisma jest pan wójt, niezależnie od tego jaka pieczęć jest przedstawiona na tym piśmie. 

Z tego co jest mi wiadomo, to pieczeć została omyłkowo postawiona przez pracownika 

administracyjnego na tym piśmie, natomiast decydujące znaczenie ma to kto się pod 

tym pismem podpisał. A chyba nie budzi to państwa wątpliwości, kto się pod tym 

pismem podpisał. Ja nie dysponuje wiedzą o żadnym fałszerstwie i też apeluje do 

państwa radnych, żeby państwo bardzo wstrzemięźliwie posługiwali się takimi 

sformułowaniami i ocenami. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję bardzo, natomiast dokument, który jest nam przedstawiany, o czym 

zgłaszaliśmy jest przedstawiony na sesji dalej z błędem. Tak to nazwijmy. Proszę, czy 

pani Banaszczak coś jeszcze by chciała dodać? 

Joanna Banaszczak (Radna) 

No właśnie pan przewodniczący wyprzedził moją myśl, ponieważ było to wcześniej 

zgłaszane i do tej pory nie jest to po prostu naprawione tak? To tylko taka moja uwaga.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę pani skarbnik.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

No tak wysoka rado nie zostało nowe pismo wystosowane, bo zostało do państwa 

wystosowane pismo prostujące, dlaczego znajduje się pieczątka zastępcy wójta, a nie 

wójta.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Rozumiem, że pani zakończyła swoją wypowiedź? Odnośnie przedstawienia uchwały tak? 
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Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Pozwolę sobie jeszcze przeczytać tylko nowe zapisy § 1, gdzie ustala się dochody w 

wysokości 50 733 333 zł i 92 gr, i z tego dochody bieżące stanowią 45 611 031 zł 78 gr, 

dochody majątkowe 5 122 302 zł i 14 gr. Paragraf numer 2 ustala się wydatki budżetowe 

w wysokości 57 315 333 zł 92 gr i w tym wydatki bieżące stanowią 45 109 997 zł 47 gr, 

wydatki majątkowe 12 205 336 zł 45 gr. § 3 nie uległ i pozostałe paragrafy również są bez 

zmian. Co do projektu nr 10, no to mam nadzieję, że w miarę szczegółowo wszystko 

zostało omówione na komisji, w dniu wczorajszym i na poprzedniej.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No dziękuję. Proszę państwa rozpoczynamy dyskusję, kto z państwa ma jakieś zapytania 

do projektu uchwały, dotyczącej budżetu na rok 2021. Proszę. Proszę Pan Sławomir 

Bryliński.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Dziękuję, to znaczy się ja chciałem tylko powiedzieć, że pytania padły na wspólnym 

posiedzeniu komisji, nie do końca zostało to nam na pytania odpowiedzi nie 

uzyskaliśmy, ja w mojej osobie próbowałem kontaktować się z panią skarbnik i byłem 

przekierowany również do pana Lipińskiego. Chodziło o środki na m.in. na ochronę 

przeciwpożarową, lecz uzyskałem odpowiedź, że pracownicy nie są uprawnieni do 

udzielania takich informacji i to jest decyzja pana wójta, także nie zostały mi udzielone 

satysfakcjonujące odpowiedzi, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę pan Adam Gołębiewski.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Tak proszę państwa przed chwilą odczytaliśmy autopoprawkę, w której proszono nas, 

żebyśmy ją przyjęli ale gdy my prosiliśmy panią skarbnik, właściwie w imieniu nas 

wszystkich pan przewodniczący Andrzej Nożykowski wystosował takie pismo, które sobie 

pozwolę odczytać do Wójta Gminy Będzino Mariusza Jaroniewskiego. To się odbyło na 

posiedzeniu komisji 15 grudnia. I na tej komisji no mieliśmy kilka uwag, żeby przenieść w 

działach paragrafach. To nie jest zwiększenie ani zmniejszenie żadnego budżetu, tylko 

popprzenoszenie pewnych kwestii. Ja sobie tutaj pozwolę to odczytać, o co prosiliśmy. 

No a odpowiedź na końcu poproszę pana przewodniczącego, a więc odczytuję. W 

nawiązaniu do wspólnego posiedzenia komisji, które odbyło się w dniu 15 grudnia 2020 

roku wnioskujemy o dokonujące następujących zmian w projekcie budżetu na 2021 rok. 

Wydatki w dziale 750 administracja publiczna rozdział 75022 Rady Gminy miasta i miast 

na prawach powiatu § 4190 nagrody konkursowe piękna wieś zmniejszenie z 9,5 tys. zł 

na 8000 zł. W dziale 750 - Administracja publiczna, Rozdział 75022 - Rady Gmin (miast i 

miast na prawach powiatu), paragraf 3020 – Wydatki osobowe nie zaliczone do 

wynagrodzeń (Fundusz przewodniczącego) zmniejszenie z 5.000,00 na 2 000,00 zł; W 
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dziale 750 - Administracja publiczna, Rozdział 75075 - Promocja jednostek samorządu 

terytorialnego zmniejszenie z 35.500,00 na 25 500,00 zł; Z powyższych oszczędności W 

dziale 750 – Administracja publiczna, Rozdział 75022 - Rady Gmin (miast i miast na 

prawach powiatu), dodanie kwoty na obsługę radcy prawnego dla Rady Gminy, na kwotę 

14.500,00 zł. Paragraf zgodny z zasadami księgowości jednostek samorządowych; W 

dziale 750 - Administracja publiczna, Rozdział 75023 - Urzędy gmin (miast i miast na 

prawach powiatu), paragraf 4220 - Zakup środków żywności zmniejszenie z 7.000,00 zł 

na 5.000,00 zł; W dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, Rozdział 92109 

– Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby, Paragraf 4270 - Zakup usług remontowych , 

(dotyczący świetlicy w Strachominie) – przeniesienie środków w wysokości 100.000,00 

zł do rezerwy do czasu wyjaśnienia zakresu ich przeznaczenia oraz zakresu planowanych 

inwestycji związanych ze świetlicą w Strachominie; W dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo, 

Rozdział 01010 infrastruktura wodociągowa i sanitarna wsi, Paragraf 6050 – Wydatki 

inwestycyjne jednostek budżetowych, zgodnie z zapisem działu IV wydatki majątkowe: 

Projekt kanalizacji Tymień + wykonanie, przeniesienie pozycji do rezerwy do czasu 

wyjaśnienia zakresu przeznaczenia tych środków w wysokości 176.000,00 zł; W dziale 

754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, Rozdział 75412 Ochotnicze 

straże pożarne, Paragraf 6230 - Dotacje celowe, zgodnie z zapisem działu IV wydatki 

majątkowe Urząd Gminy , pozycja OSP Mścice 300.000,00 zł rozdzielić na: - OSP Będzino 

– Budowa zaplecza socjalnego – 100.000,00 zł; - OSP Dobrzyca – Zabezpieczenie kredytu 

na spłatę odsetek – 15.000,00 zł; - OSP Mścice – Wprowadzić kwotę, która pozostanie z 

tej pozycji – 185.000,00zł. I teraz poproszę pana przewodniczącego, którego to 

poprosiliśmy wspólnie na posiedzeniu 15 grudnia, posiedzeniu wszystkich komisji o 

wystosowanie tego pisma, no i pan przewodniczący dostał odpowiedź od autora 

budżetu, od Pana wójta. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę państwa odpowiedź, którą otrzymałem 23 grudnia brzmi następujący 

sposób.  

W odpowiedzi na wniosek Przewodniczącego Rady Gminy w Będzinie Pana Andrzeja 

Nożykowskiego z dnia 21 grudnia 2020 roku o dokonanie zmian w projekcie budżetu 

Gminy Będzino na rok obrachunkowy 2021, które zostały wyszczególnione w treści tego 

pisma, Wójt Gminy Będzino wyjaśnia, że nie wyraża zgody na wprowadzenie zmian, o 

których mowa w ww. piśmie, w projekcie budżetu Gminy Będzino na rok obrachunkowy 

2021. W pierwszej kolejności Wójt Gminy Będzino wyjaśnia, że wniosek o dokonanie 

zmian w projekcie budżetu Gminy Będzino nie może pochodzić od Przewodniczącego 

Rady Gminy w Będzinie. Na zasadzie art. 19 ust. 2 zdanie pierwsze ustawy z dnia 8 marca 

1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 713), zadaniem 

przewodniczącego jest wyłącznie organizowanie pracy rady oraz prowadzenie obrad 

rady. Nie jest kompetencją przewodniczącego rady gminy postulowanie wprowadzenia 

zmian do projektu uchwały budżetowej. Wprawdzie w treści pisma z 21 grudnia 2020 

roku zasygnalizowano, że wniosek o dokonanie zmian w projekcie budżetu Gminy 

Będzino na rok obrachunkowy 2021 nawiązuje do wspólnego posiedzenia komisji, które 

odbyło się w dniu 15 grudnia 2020 roku, brak jednak jakiegokolwiek umocowania 
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Przewodniczącego Rady Gminy w Będzinie Pana Andrzeja Nożykowskiego do działania w 

imieniu komisji Rady Gminy w Będzinie oraz wystąpienia do Wójta Gminy Będzino o 

dokonanie zmian w projekcie uchwały budżetowej. Niezależnie od powyższego godzi się 

zauważyć, że w myśl art. 233 ustawy z dnia finansach publicznych, inicjatywa w sprawie 

sporządzenia projektu uchwały budżetowej, uchwały o prowizorium budżetowym oraz 

uchwały o zmianie uchwały budżetowej przysługuje wyłącznie zarządowi jednostki 

samorządu terytorialnego. Ilekroć w ustawie jest mowa o zarządzie jednostki samorządu 

terytorialnego - rozumie się przez to również wójta, burmistrza lub prezydenta miasta. 

Nadto, zgodnie z art. 240 ust. 2 ww. ustawy, bez zgody zarządu jednostki samorządu 

terytorialnego, organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego nie może 

wprowadzić w projekcie uchwały budżetowej jednostki samorządu terytorialnego zmian 

powodujących zmniejszenie dochodów lub zwiększenie wydatków i jednocześnie 

zwiększenie deficytu budżetu jednostki samorządu terytorialnego. Przepisy 

obowiązującego prawa wskazują na wyraźny podział kompetencji pomiędzy organami 

gminy w zakresie sporządzania projektu uchwały budżetowej oraz projektu o zmianie 

uchwały budżetowej, a uchwalaniem budżetu i jego zmian, powiązany ze zmianą pozycji 

ustrojowej tych organów, spowodowaną bezpośrednim wyborem organu 

wykonawczego. Ustawodawca uchwalając 20 czerwca 2002 r. ustawę o bezpośrednim 

wyborze wójta, burmistrza i prezydenta miasta w sposób jednoznaczny opowiedział się 

za zwiększeniem niezależności organu wykonawczego w stosunku do organu 

stanowiącego gminy, dążąc jednocześnie do zwiększenia zakresu odpowiedzialności za 

sprawy gminy poprzez jej personifikację. W zakresie spraw budżetowych, to m.in. wójt 

gminy ponosi pełną odpowiedzialności za naruszenie dyscypliny finansów publicznych, 

wynikającą z czynów określonych w ustawie z dnia 17 grudnia 2004 r. o 

odpowiedzialności za naruszenie dyscypliny finansów publicznych. Tym bardziej 

ponosząc odpowiedzialność za wykonanie budżetu organ wykonawczy nie może być 

pozbawiony wpływu na zakres przedmiotowy dokonywanych zmian w tej uchwale (tak: 

wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego z siedzibą w Olsztynie z 25 października 

2012 roku). Przyznanie organom stanowiącym prawo do decydowania, bez zgody 

organu wykonawczego, o kształcie większości postanowień uchwały budżetowej, 

prowadziłoby do istotnego zagrożenia dla szeroko pojętego ładu finansów 

samorządowych i podstawowej zasady równowagi budżetowej. Wyraz zapatrywania 

Wójta Gminy Będzino na kształt budżetu Gminy Będzino przewidzianego do realizacji w 

roku obrachunkowym 2021 ujęty został w projekcie uchwały budżetowej złożonej Radzie 

Gminy w Będzinie. Wójt Gminy Będzino nie zaplanował w tym projekcie wydatków, o 

których mowa w treści pisma z dnia 21 grudnia 2020 roku oraz nie wyraża zgody na 

ujęcie tych wydatków w projekcie uchwały budżetowej. Proszę państwa. Na wspólnym 

posiedzeniu komisji, do której zostałem upoważniony do prowadzenia tego wspólnego 

posiedzenia, każdą z tych zmian radni przegłosowali za. Za wprowadzeniem tych zmian. 

Zmiany te nie naruszają zarówno całokształtu dochodów, jak i wydatków budżetu gminy, 

czyli nie wykraczają poza kompetencje. Pismo, które otrzymałem od pana wójta jest 

pismem pouczającym z przytoczonymi przepisami, natomiast nie odniósł się pan wójt do 

żadnych merytorycznie do żadnej propozycji, które złożyli radni. W związku z powyższym 

chcę też zapowiedzieć, że ja jestem przewodniczącym rady, ale jestem równocześnie 

radnym. Radni po komisji upoważnili mnie do złożenia w ich imieniu takiego pisma. 
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Dlatego też je złożyłem. I tyle na ten temat. Proszę, kontynuujemy dyskusję pani 

Krystyna Najdzion proszę.  

Krystyna Najdzion (Radna) 

Dziękuję bardzo, ja w uzupełnieniu chciałam się odnieść do tych 100 000 w 

Strachominie, a mianowicie, kiedy zapytaliśmy pana Marka na komisji 15 grudnia, co 

będzie za 100 000 zł w Strachominie w świetlicy, pan Marek powiedział, że coś będzie ale 

jeszcze nie wie co. My nie zostaliśmy poinformowani, na co te pieniążki mają być 

przeznaczone w 2021 roku. Skoro byśmy dostali odpowiedź konkretną może akurat 

byśmy to zaakceptowali i nie przenosilibyśmy tych 100 000 na rezerwę, ale w chwili 

obecnej jak nas poinformowano żadnego celu w tym po prostu nie widzieliśmy. A w 

niedzielę, zaraz po naszej komisji już były w świetlicy oględziny pani sołtys z osobami 

towarzyszącymi, było tam właśnie robione były zdjęcia, no więc wystarczyłoby 

powiedzieć będzie remont świetlicy i sprawa by była zamknięta, a w obecnej sytuacji 

jeszcze przeciwnie do czego co pan wójt w lutym, na przełomie lutego i stycznia lutego w 

tym roku mówił, że nie są potrzebne tam remonty, skoro odrzucił wniosek o rewitalizację 

Strachomina. Mieszkańcy 2 lata nad tym pracowali, nie tylko mieszkańcy pracownicy 

gminy i liczyli na to, że może coś zyska ta nasza wieś na końcu gminy Będzino. No 

niestety pan wójt na tym spotkaniu z mieszkańcami tak jak już to kilka razy powtarzałam 

powiedział, że nie podpisze umowy ani więcej nie jest władny, żeby zawrzeć umowę z 

marszałkiem zachodniopomorskim na to dofinansowanie. Były duże pieniążki na 

dofinansowanie. Pan wójt się tłumaczył, że ich nie ma, ale można było etapować i z tego 

co się orientuję z biura marszałka zachodniopomorskiego, można było jeszcze wystąpić 

o dofinansowanie tej rewitalizacji, ze względu na to, że to jednak toczyło się dosyć długo 

i mogły być zaniżone trochę koszta, jakie były wtedy ujęte w poprzedniej w tym wniosku. 

To tyle właśnie,a jeszcze. Pan wójt nam obiecał, że no nie będzie rewitalizacji, 

mieszkańcy nie mieli na to wpływu, ja też nie, chociaż były słowa, że przed świetlicą, że 

została radna ciekawe co jeszcze tam wymyśli. No nic nie myślę panie wójcie, ja po 

prostu jestem z mieszkańcami i murem stoję za nimi, bo dlatego, że też chcemy mieć coś 

w tym Strachominie, Strzepowie żeby, żeby ci mieszkańcy mieli godne życie, mogli gdzieś 

wyjść i np. mieli drogę, która była obiecana z Dino do Strachomina. Nie mówię już, że to 

miało być Strachomino skończone w tym roku, ale miała być tam od jedenastki 800 m. 

Na tą chwilę nie ma, nie ma drogi w Wierzchominku. Pieniądze by na pewno jakoś się 

znalazły. Nie ma drogi w Śmiechowie i nasza rewitalizacja odrzucona. Bardzo mi jest 

przykro i dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę, kto jeszcze chciałby zabrać głos? Pan Baczyński proszę.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Otóż nie bardzo się podoba fakt, że w tym projekcie budżetu, który mamy 

podjąć jest zapisany prawda podpunkt taki, że mamy wydatkować pieniądze na PSZOK. 

Otóż nie mam nic przeciwko PSZOKowi. Jednak miejsce, w którym ma powstać, jest 
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miejscem niezgodnym z oczekiwaniami mieszkańców, dlaczego więc środki publiczne 

mają być wydawane przeciwko woli, dobru mieszkańców, to jest pierwsza sprawa. Druga 

sprawa, powściągliwość pana wójta w sprawie odblokowania miejscowości Będzino, to 

znaczy się no w tym roku pan wójt nie przekazał 3000 netto na tzw. analizy niezbędne do 

stworzenia tzw. miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, który 

odblokowałby tą miejscowość. Również ta nieszczęsna droga do banku, no przecież 

130 000 netto koszt tego remontu. Do tego dokładały się 3 firmy po 15 000, czyli razem 

45 000.A idzie to tak ciężko, że no naprawdę no nie wiem dlaczego, dlaczego tak się 

dzieje. Również mam uwagę odnośnie naszych ostatnich, znaczy uwagę - wniosek, 

również do przegłosowania, odnośnie działu 754 rozdział 75412 § 6230. Otóż na 

wspólnym posiedzeniu komisji wnioskowałem o dosyć szczegółowe rozliczenie się z 

dotacji za rok 2020 jednostek OSP. Mówimy tutaj o 110, później się okazało 190 000 OSP 

Mścice, jak również Będzino, żeby po prostu wytłumaczyło się tego, dlaczego nie 

wykorzystało, czy zostali poinformowani, czy nie zostali poinformowani o tej dotacji i 

chciałbym zawnioskować o to, żeby te środki, w kwocie tzn. tak, chciałbym zostawić te 

15 000 w Dobrzycy, a całą resztę przenieść do tzw. rezerwy, do czasu pełnego 

wyjaśnienia, jak zostały spożytkowane środki w roku 2020, jaki jest plan na te pieniądze, 

które mamy przekazać na rok 2021. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę kto jeszcze chciałby zabrać głos? Proszę pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję. Ja mam takie pytanie, czy jest pan Maśliński, czy jest możliwość zadania 

bezpośredniego pytania panu Maślińskiemu. (...) 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jest pan Marek. Witam panie Marku. Pani Barbara Grudzień ma pytanie do Pana. 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Słucham.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Witam. Panie Marku ja to ponowie pytanie, to co było na komisjach, bo chciałabym, żeby 

to było jasno i oficjalnie powiedziane. Jeżeli chodzi o wydatki majątkowe, w zapisie jest 

projekt kanalizacji Tymień plus wykonanie. Ja bym chciała, żeby pan udzielił takiej 

informacji co jest w tym zapisie, bo z tego co ja wywnioskowałam, to nie jest 

przeznaczone na remont kanalizacji w Tymieniu, a mieszkańcy tak to właśnie odczytają, 

bo bardzo proszę o wyjaśnienie tego punktu, jest to przeznaczone 176 000, żeby to jasno 

do mieszkańców Tymienia dotarło, że to nie dotyczy bezpośrednio remontu kanalizacji w 

Tymieniu, oczyszczalni bardzo proszę.  
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Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

To znaczy jeśli miałbym doprecyzować pytanie, bo chyba o to chodzi to pani pyta, czy 

chodzi o remont kanalizacji sieci, jak gdyby istniejącej czy samej oczyszczalni...  

Barbara Grudzień (Radna) 

Chodzi o kanalizację w Tymieniu. Bo jest tu napisane projekt kanalizacji Tymień plus 

wykonanie. Więc dla mieszkańców Tymienia kanalizacja, a oczyszczalnia to się wiąże, 

ponieważ było pisanych kilka tam pism od mieszkańców Tymienia w sprawie tej 

oczyszczalni i żeby to wyjaśnić, bo mieszkaniec czytając taki zapis powie, fajnie zaczną 

coś robić kanalizacja i oczyszczalnia będzie robiona w Tymieniu, więc proszę to wyjaśnić, 

czy to będzie robione w Tymieniu, czy to dotyczy zupełnie innych spraw.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Przyznaje, że Pani troszeczkę teraz z tym wyjaśnieniem zamieszanie tu wprowadziła, bo 

co innego jest oczyszczalnia w Tymieniu, co innego jest kanalizacja w Tymieniu. 

Kanalizacja to są przewody, bądź grawitacyjne bądź tłoczne, dlatego dopytuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Panie Marku, ja bardzo przepraszam ja się jeszcze wtrące. Proszę powiedzieć na co jest 

przeznaczone 176 000. Krótko, jasno i co jest siecią, co jest oczyszczalnią... 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

No dobrze, ale pytanie dotyczyło kanalizacji w Tymieniu. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Taki jest zapis proszę pana w budżecie, w związku z tym proszę powiedzieć na co 

konkretnie są przeznaczone te pieniądze.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Powiem jasno i otwarcie, nie są przeznaczone na jakąkolwiek inwestycję związaną z 

oczyszczalnią ścieków. Tylko na odprowadzenie ścieków z miejscowości Tymień. To jest 

projekt, który będzie rozwiązywał sposób odprowadzenia ścieków bytowych z 

miejscowości Tymień, za pomocą przewodów grawitacyjnych i tłocznych. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

I gdzie to ma być odprowadzone? 
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Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Do pierwszej możliwej zlewni na terenie gminy Mielno.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Proszę uprzejmie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę pani Krystyna Najdzion.  

Krystyna Najdzion (Radna) 

Ja bym jeszcze do pana Marka chciała pytanie. (...) Witam panie Marku. 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Dzień dobry. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Ja może od piętnastego może się coś zmieniło i my może usłyszymy dzisiaj, te 100 000 na 

co w Strachominie, na świetlicę?  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

A cieszę się, że pani podejmuje to pytanie, bo ostatnio ja byłem z kolei zdegustowany, że 

została tak sfałszowana w pewnym sensie wizja inwestycji w tym rejonie. No pani była 

oczywiście rozżalona stanowiskiem wójta, że zaniechał pewnych inwestycji. Ja jestem 

innego zdania. Jeśli chodzi o festiwal pszczół, który państwo podnosili w tym zakresie, 

obowiązywał przebudowę drogi z miejscowości Tymień do Strachomina oczywiście, 

przewidywał remont świetlicy w Strachominie i bodajże jeszcze plac zabaw dla dzieci 

miał być objęty tym projektem. Przekonywaliśmy państwa, że jest niedofinansowana ten 

projekt i obiecał wójt m.in. że dokona wszelkich starań, żeby zrealizować tę inwestycję, 

staraniem własnym oczywiście przy zastosowaniu innego dofinansowania. I tu bym 

chciał jasno i wyraźnie przedstawić informację, którą właśnie ostatnie państwo moim 

zdaniem przekłamali, że pierwszy odcinek remontu drogi zawierającego oczywiście sam 

remont drogi na asfaltową, wraz ze ścieżką pieszo rowerową na odcinku 990 m w 

Tymieniu, został opracowany projekt i zgłoszony do dofinansowania. Zostały 

przeznaczone w budżecie środki również na opracowanie projektu budowlanego, na 

pozostały odcinek były przebudowy dróg płytowych, z końca tego pierwszego etapu w 

miejscowości Tymień aż do samego Strachomina. Kolejnym elementem jest również 
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zabezpieczenie środków na remont świetlicy w Strachominie w wysokości tamtych 170 

tysięcy. Plus jeszcze, przeznaczne środki na odprowadzenie ścieków z samej 

miejscowości Tymień. W związku z tym ja osobiście twierdzę i wg mojej rozeznań wynika, 

że to jest nawet nieco więcej, niż wynikało z tego festiwalu pszczół, dlatego dla Pani 

Krystyny mam prośbę, żeby bez znajomości tematu nie rozpowszechniać takich 

informacji, jaka padła na komisjach m.in. że pani jest zażenowana zaniechaniemi wójta, 

bo to jest nieprawda. Zrobiliśmy, wójt robi więcej niż wynika to z zakresu, który został 

objęty dofinansowaniem w zakresie tzw. festiwalu pszczół.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Pana ja jeszcze tutaj c bymhciał dodać do tego, jeśli by pan mógł przygotować 

taką informację, na jakich warunkach było finansowanie i jakie środki mogły wpłynąć 

procentowe, jak i kwotowe dotyczące projektu pszczoły, a jakie będą w tej chwili? 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

A proszę pana jeszcze nie wiemy, jakie będą w tej chwili, ponieważ tak jak powiedziałem 

została opracowana dokumentacja, złożony został wniosek o dofinansowanie. Z pustą 

rubryką na wartość procentową tego dofinansowania, bo takie były warunki 

przetargowe, więc nie wiemy, w jakiej wysokości... 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dlaczego Pan twierdzi, że zrobiono więcej i korzystniej? 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

No przepraszam, jest droga, początek drogi w Tymieniu, później od Tymienia do samego 

Strachomina. Są przewidziane pieniądze na kanalizacje w Tymieniu, o której 

rozmawialiśmy. Jest przewidywany remont świetlicy w Strachominie to...  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ale proszę pana to są na tą chwilę środki z budżetu gminy, nie zewnętrzne, a tam były 

środki zewnętrzne. W związku z tym niech pan coś takiego przygotuje, dostarczy, jeżeli 

nie to zwrócę się do pana na piśmie w tej sprawie.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Jeszcze raz Panu mówię, że nie przygotuję, bo nie znam wysokości środków 

dofinansowania. Dopiero sporządzenie dokumentacji da możliwość wystąpienia 

gdziekolwiek o dofinansowanie. Najpierw trzeba posiadać dokumentację. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dlatego, do tego całego układu i związku zarówno z projektem dotyczącym pszczół, jak i 

projektu, który był opracowany, gdzie były wydane decyzje środowiskowe, dotyczące 

aglomeracji Tymień i rozwiązania problemu ścieków w tej miejscowości, to też zostało 

zaniechane i nie jest realizowane, a idzie to wszystko w innym kierunku. Proszę pani 

Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Panie Marku, na komisjach pan nam powiedział, że te pieniądze są przeznaczone na 

wykonanie projektu, bo trzeba zbadać ile z okolic Tymienia będzie spływało ścieków itd., 

jak dobrze pamiętam. A teraz pan twierdzi, że to jest przeznaczone na kanalizację w 

Tymieniu. To nie jest kanalizacja w Tymieniu, chyba że pan poprzednio źle powiedział, bo 

poprzednio było powiedziane, że są zbierane informacje, będzie robiony projekt, a 

dzisiaj pan mówi, że to jest kanalizacja w Tymieniu. Dwie różne wypowiedzi. 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Pani Barbaro stąd prosiłem na początku mojej wypowiedzi o precyzyjne zadanie pytania. 

Co innego jest oczyszczalnia, co innego kanalizacja. Ja mówiłem o zabezpieczonych 

środkach na prace projektowe. Oczywiście na bilans, na określenie warunków i granic 

aglomeracji, jak i również opracowanie dokumentacji projektowej na realizację. Przecież 

nikt za 170 000 nie wybuduje ani oczyszczalni, ani nawet kawałka czy przewodu 

tłocznego czy grawitacyjnego. (...)  

Barbara Grudzień (Radna) 

No właśnie to było dla mnie to było proste pytanie, bo ludzie się pytają, czy będzie 

robiona oczyszczalnia i kanalizacja w Tymieniu. Na dzień dzisiejszy te pieniądze są 

przeznaczone na projekt, zbieranie danych, a nie jakiekolwiek robienie remontów, czy 

czegokolwiek.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Tak jeszcze raz potwierdzę, że była sprawa jasna. To są na dokumentacje projektowe, nie 

na realizację.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Czyli zbieranie danych, a nie sam remont. Dziękuję bardzo.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Proszę uprzejmie. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Od razu jest to istotne w tym, że jest to ukierunkowane na kierunek Mielno.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Nie, jest ukierunkowane na odprowadzenie ścieków z tej miejscowości.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

W kierunku Mielno. Proszę pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Otóż panie Marku przy odpowiedzi w dniu dzisiejszym pani radnej Najdzion 

powiedział pan, że zostanie zrobione, więcej, dużo więcej. Więc jedną z rzeczy to pan to 

powiedział, 100 000 zł na prace remontowe budynków w Strachominie. Na wspólnym 

posiedzeniu komisji mówił pan nam o pracach prawda planistycznych, projektowych. Jak 

to wygląda? 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Znaczy nie bardzo rozumiem pytania, szczerze powiedziawszy.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

To znaczy, się tak chodzi o te 100 000 na ten budynek w Strachominie.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Tak to jest dla mnie zrozumiałe ten wątek, tak.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Ciesze się. Otóż raz na wspólnym posiedzeniu komisji mówi pan nam, że za te pieniądze 

zostanie wykonany projekt, a w dniu dzisiejszym mówi pan, że te 100 000 będzie 

przekazane na prace remontowe.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Ni. To jest ten sam przypadek, o którym rozmawialiśmy z panią byłą przewodniczącą, to 

jest dalej na prace projektowe, oczywiście, że tak, na prace projektowe.  
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Tomasz Baczyński (Radny) 

No ale ja tego nie rozumiem z tego tytułu, że projekt był zrobiony, była zrobiona wycena. 

Wystarczyło tylko przystąpić do realizacji działań i już byłby ten budynek 

wyremontowany, po co znowu wyrzucamy 100 000 zł na kolejny projekt? 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Ale kto powiedział, że wyrzucamy? Czy my w tym państwie możemy zrobić jakąkolwiek 

inwestycję bez dokumentacji? 

Tomasz Baczyński (Radny) 

To znaczy się proszę pana była już, ale po co tworzy pan dokumentację, proszę 

powiedzieć.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Po to, żeby spełnić warunki przewidywane naszym prawem budowlanym. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

To znaczy się, ale co. Całkowicie chce Pan zmodernizować ten budynek, przekształcić?  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Ja nic nie chcę. Ja wykonuję to, co mam w budżecie. Jeśli w budżecie jest remont, ja będę 

wykonywał remont. Nie będę budował nowego pałacu, czy też innych elementów. Nie 

rozumiem czego Pan ode mnie oczekuje. (...) Jest zapisane remont budynku świetlicy w 

Strachominie. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Czyli co, te 100 000 to będzie remont, czy projekt? 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Jeszcze raz powtarzam, dokumentacja projektowa wszelkiego rodzaju badania, 

ekspertyzy, opinie i uzyskanie pozwoleń na budowę, bądź też zgłoszeń, jakie wynikają z 

przepisów prawa budowlanego.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem, no nie jest to takie... 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja rozumiem, że pozwolenie na budowę.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Doskonale zdaję sobie sprawę, że miał pan wycenę, m.in. do tego festiwalu pszczcół, 

którą zrobiliśmy razem z zastępcą wójta, która opiewa na kwotę prawie 1 000 200 zł, 

więc ja nie wiem, skąd to pytanie, że za 100 000 da się cokolwiek zrobić.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Z jakim dofinansowaniem procentowym? 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Żeby złożyć wniosek o dofinansowanie... Rząd pana taras 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Pana, projekt pszczółki z jakim dofinansowaniem? 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Nie pamiętam teraz, jakie tam było dofinansowanie.... 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dobre zwrócimy się o wyjaśnienie tego, natomiast rozumiem, że jeżeli pan chce uzyskać 

pozwolenie na budowę, robi pan projekt. Na komisji pan tłumaczył nam, że to projekt 

pokaże co tam jest do wykonania, natomiast ja myślę, że jeżeli się wykonuje projekt, to 

się zakłada co tam ma być. Druga rzecz, jeżeli pan chce projekt na remont, to rozumiem, 

że chce zmienić przeznaczenie tego obiektu, no bo wtedy jest potrzebne pozwolenie na 

budowę. Natomiast na sam remont pozwolenie na budowę nie jest potrzebne, ani 

projekt. 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Proszę Pana i jest Pan w błędzie. Już tłumaczę. Każda ingerencja w element 

konstrukcyjny budynku wymaga pozwolenia na budowę, a nie zgłoszenia, więc tu się 

rozmijamy co nieco z prawdą. Natomiast jeszcze raz powtórzę, żeby złożyć wniosek o 

jakiekolwiek dofinansowanie, my musimy mieć zarówno projekt budowlany, jak i 

określone koszty w postaci kosztorysu inwestorskiego. To dopiero stanowi podstawę do 

złożenia wniosku o dofinansowanie. Bez tego nie możemy zrobić nic. Więc to są 

pieniądze, zaczyna się planowanie inwestycji od dokumentacji projektowej, później 

przystępuje do jej realizacji. Oczywiście pod warunkiem, że dostanie dofinansowanie na 

tyle korzystne, które nam pozwoli na przeprowadzenie realizacji tej inwestycji, więc ja tu 
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nie widzę drugiego dna. Jest prosta kolej rzeczy, państwo jak budują projekt mieszkalny, 

uzyskują pozwolenie na budowę i później realizują. Gmina nie ma innych możliwości, bo 

musi się posługiwać w ramach obowiązującego przepisu prawa.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dobrze proszę Pana, ale ja budując budynek mieszkalny decyduje co w tym budynku ma 

być. I podobnie jest w świetlicy, a pan nie potrafi tego wytłumaczyć, jaki jest cel projektu i 

po co to jest wykonywane. Czy tylko dla samego remontu, czy zmiany przeznaczenia 

tego obiektu i trzeba jasno odpowiedzieć, co tam ma być.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Jeszcze raz powtarzam. Zgodnie z zapisem uchwały budżetowej są to pieniądze 

przeznaczone na dokumentację projektową, związaną z remontem budynku świetlicy w 

Strachominie. Koniec dyskusji, jeśli państwo chcą za moją pomocą jakieś plotki 

rozsiewać, czy je wyjaśniać, to nie jest stosowne miejsce. Od spotkania na komisji 

tłumaczę, że jest to, są to dokumenty związane z przeprowadzeniem remontu. Państwo 

mi nie wierzą, więc odpowiadam. Nie będę jakiś plotek z terenu próbował prostować na 

dość poważnym spotkaniu jakim jest Rada Gminy i proszę mnie o plotki nie pytać, bo nie 

będę na ten temat rozmawiał, no tak wysokim szczeblu spotkania.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ale tu nie chodzi proszę pana o plotki, bo pan nie ma, nie jest w stanie wyjaśnić, w jakim 

celu jest robiony remont, po co czy tylko dla poprawy stanu technicznego budynku, czy 

zmiany przeznaczenia oto pytamy.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

A czy ktoś z mojej strony słyszał takie słowa, jak zmianę przeznaczenia? Przecież to 

państwo próbują wcisnąć ten temat między wierszami.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Nie wciskamy, tylko się pytamy, ja panu zadałem proste pytanie, czy ten obiekt ma być 

wyremontowany dla poprawy stanu technicznego tego budynku, czy zmiany 

przeznaczenia i proszę mi krótko odpowiedzieć, to albo to.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

W języku polskim nie posługują się 2 strony mówiąc o tym, że są pieniądze w budżecie 

przeznaczone na remont. Czy coś tam więcej jest wpisane, czy remont ze zmianą 

sposobu użytkowania? Bo ja tego nie widzę.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dobrze dziękuję, proszę kto jeszcze ma jakieś pytania? Proszę Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Tak. Proszę państwa ja jeszcze dokładnie przeanalizowałam ten budżet i tak odnośnie tej 

mojej oświaty i szkół, więc nie widziałam tam jakiegokolwiek zaplanowanych pieniędzy 

na chór dominanta, w szkole podstawowej w Mścicach. To nic, że jest COVID, ale ten 

chór jest i będzie myślę, że będzie działał. To jest po pierwsze, po drugie rodzice pisali 

miesiąc temu do pana wójta, zwracając się z prośbą o przywrócenie basenów, więc 

myślę, że też jest temat do rozwiązania. Poza tym, jakby tu od strony naszej komisji. No 

trochę zaniepokojona jestem tym obniżeniem budżetu dla biblioteki, gdzie ta biblioteka 

działa należy cały czas, nawet teraz w czasie pandemii, a oczywiście dosyć wysokiej puli 

pieniędzy dla kultury. No jak się tu okazuje, od pół roku ta kultura i ten wydział no 

niestety to nie działa, jest wszystko zamknięte, więc sądzę, że należałoby wesprzeć 

biblioteki, ponieważ one działają i będą cały czas działały. I proszę państwa odnośnie 

jeszcze właśnie poszukania tych pieniędzy no bo pan wójt cały czas, gdy sugeruje, że nie 

może zmienić tych wydatków tak, bo to by nie było tam niezgodne z prawem, ale takie są 

właśnie zapisy jak promocja gminy 35 000, nie bardzo wiem w jaki sposób będzie to 

promowane. Kiedyś był dodatek do głosu, było wydawane Nowiny z gminy. Na dzień 

dzisiejszy są jakieś drobne takie artykuły tylko w tej Gazecie Ziemskiej. To jest jedno, po 

drugie są dosyć duże środki przyznane na żywność. W Urzędzie Gminy 7000, promocja 

gminy 3000 i pozostała działalność myślę, że to są wzięci pod uwagę radni. 3569 zł 83 gr, 

no muszę powiedzieć, że jest bardzo skrupulatnie wyliczone także pewnie przeważone 

są te ciastka i kawa, że to na taką kwotę będzie opiewać, więc proszę państwa to jest 

16500 myślę, że chyba lekka jest przesada. Poza tym właśnie no odnośnie świetlicy to już 

dużo było na ten temat mowy. Interesuje mnie również, jeżeli chodzi o te inwestycje w 

straży tej pożarnej w Mścicach, tak 300 000. Myślę, że będę tu głosem wszystkich 

radnych, że chcielibyśmy zobaczyć jak ta inwestycja na dzień dzisiejszy wygląda, na ile 

ona jest tam zaplanowana bo ja myślę, że jak to będzie dalej w takim tempie szło, to jest 

studnia bez dna. Nie wiem, ja pamiętam wypowiedzi komendanta Mścic, pana 

Augustyniaka, że przy kiedyś rozmowach takich straży mówił, że na dole będzie jeszcze 1 

sala, że jeszcze jedna kuchnia, że jeszcze 1 siłownia. Nie wiem chcielibyśmy po prostu 

jako radni, a jeżeli oczywiście nie mogą wszyscy radni to myślę, że jako Komisja 

Infrastruktury powinna zainteresować się tą sprawą, w jakim kierunku to idzie. Bo tak 

proszę państwa wrzucanie tych kwot, no lekka przesada ja z całym szacunkiem dla straży 

chętnie im pomagałam i będę pomagać, w jakimś sensie pomagam niekoniecznie 

naszym ale innym, ale no to są pieniądze niestety publiczne. Nie ma tak sobie, że 

rzucamy takie kwoty, a nikt się tym mniej interesuje i nie wiemy w jakim kierunku to 

wszystko idzie. Więc sądzę, że Komisja Infrastruktury powinna się tym zainteresować, 

jeżeli taka będzie możliwość to inni radni też. Poza tym niech by się również komendanci 

straży by wypowiedzieli wszystkich straży, w jaki sposób spożytkowali pieniądze, które 

otrzymali. Ochrona przeciwpożarowa tak jest, należy się dla mieszkańców, ale myślę, że 

to już jest inwestowanie w majątek straży, bo wiadomo straż w Mścicach jest 

stowarzyszeniem i sądzę, że powinni również jako Stowarzyszenie starać się o jakieś 
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zewnętrzne środki. Nie wiem, ciągle takie chodzą głosy co zrobili działką, którą sprzedali 

w Podamirowie, co z tymi pieniędzmy, więc może te wszystkie jakieś niejasności byśmy 

otrzymali od komendanta straży. Poza tym odnośnie tych wszystkich inwestycji, które są 

zapisane na ten rok, to są inwestycje z 2019 roku, które nie zostały wykonane i jeszcze w 

większości z dofinansowaniem, które poprzednia rada wypracowała. Wiemy, że w tym 

roku 2020 praktycznie żadne pieniądze z zewnątrz na wniosek złożony przez gminę nie 

dostaliśmy. Przyszły jedne pieniądze związane z covidem, gdzie pan wójt miał tu prawo 

je rozdysponować bez wiedzy, jakby rady no i to zostało ulokowane w drogę do Kładna. 

Proszę państwa tak patrzyłam na to wieloletnią też prognozę i tak te kolejne lata to te 

budżety są takie coraz niższe, więc nie wiem z czym jest to związane. Ja tak śmiem 

twierdzić, że nie ma koncepcji na rozwój naszej gminy, dlatego tak to na dzień dzisiejszy 

wygląda. Bo, żeby była jakaś koncepcja na rozwój gminy, pewnie by były przygotowane 

projekty, czy rozeznania co można zrobić, z jakich środków unijnych. Czytałam w 

gazetach, oglądam wiadomości, w internecie, więc wiele gmin chwali się środkami, które 

pozyskali, które pozyskali i na przedszkola i na żłobki i na inne jakieś inwestycje gminne. 

No niestety u nas tego nie ma. Także na dobrą sprawę, czytając ten budżet to przy 

każdej tu pozycji to pisze środki własne, środki własne, środki własne. No jeżeli tylko 

będziemy realizować budżet na środkach własnych, to myślę że daleko nie dojdziemy, bo 

te środki mogą być coraz bardziej ubogie i wystarczy nam na utrzymanie urzędu, na 

utrzymanie naszych jednostek i na tym się skończy. Tak, oczywiście pan wójt mówi, że 

jest odpowiedzialny za budżet, że ustala budżet. Oczywiście z tym się zgadzam, nie ma 

wątpliwości. Tak jest, pan wójt jest odpowiedzialny za budżet, ale skoro ten budżet nam 

przedstawił to uważam, że powinien nam wszystkie niejasności, jakby wyjaśnić, 

skonsultować z nami, przekonać, że pan wójt w tym momencie ma rację. Jeżeli ten 

budżet jest tylko sporządzony i pani skarbnik ma go nam przekazać, ponieważ Pani 

skarbnik nie jest decydentem w sprawie zmiany budżetu, no to trochę jest nie tak, bo w 

końcu pani skarbnik nie jest zarządcą Urzędu Gminy, pani skarbnik nie sprawuje władzy 

w tym urzędzie, tylko pan wójt. Skoro jest pana wójta projekt, to pan wójt powinien 

stanąć na wysokości zadania i go obronić, przekazać nam, tak to jest słuszne, a poza tym 

oprócz tego no, jeżeli nie wykracza to poza budżet, nie zwiększa wydatków, więc 

powinien pójść na kompromis, w niektórych tych propozycjach który my 

przedstawiliśmy. Myślę, że to budżet z tego tytułu się nie rozpadnie, moi kochani. Jestem 

trochę tym zaniepokojona, bo to jest takie coś rzucenie dla nas tak, a Wy się teraz nad 

tym mratwcie, w jaki sposób. Albo to przyjmiecie, albo nie przyjmiecie i na tym 

praktycznie się kończy. Więc, jak my mamy podjąć decyzję, jeżeli my nie znamy tu jakby 

wypowiedzi wójta, czyli przekonania nas, że oczczywiście tak jest dobre, ja inaczej tego 

zrobić nie mogę, tylko w ten i w ten sposób. Ja myślę, że budżet na cały rok to jest nasza 

książka, którą musimy w ciągu roku zrealizować. I nie jest obojętne dla nas, dla 

mieszkańców jak to będzie realizowane. Moi kochani, tak jak mówię środki własne, 

środki własne, tak, czyli my mamy ze środków własnych utrzymujemy i ze środków 

zleconych. Czyli, jeżeli dostajemy na GOPS pieniądze, jeżeli na urząd stanu cywilnego, to 

co nam zlecone zadania, które mamy wykonać i te pieniądze przechodzą. Poza tym to są 

pieniądze z podatków mieszkańców i nie jest nam obojętne, co będzie zrobione w 

przyszłym roku, w jaki sposób będzie zrobione i uważam, że głos radnych powinien być 

wzięty też pod uwagę, ponieważ radni nie wywracają do góry nogami tego budżetu, nie 

wywracamy. Absolutnie jesteśmy za wszystkimi inwestycjami, ale jeżeli chodzi o takie 
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drobne sprawy, które uważamy, że powinny się w budżecie znaleźć, no to myślę że wójt 

powinien się do tego przychylić i nie stawiać, że tak powiem na ostrzu noża, że tylko ja 

jestem władny, że ma być robione to co ja uważam, bo przy inwestycjach poważnych, 

inwestycjach dużych, zgadzam się z tym, bo faktycznie tu musi być decyzja, ale przy 

drobniejszych rzeczach, o co prosimy o przeniesienia jakiś środków, gdzie pokazujemy, 

skąd te środki przenieść, no myślę, że tu nie powinno być z tego tytułu żadnego 

problemu. No i wytykając przewodniczącemu, że pan przewodniczący nie może składać 

od nas takich interpelacji, więc pan przewodniczący jest radnym. Pan przewodniczący 

nas reprezentuje i uważam, że do Urzędu Gminy nie mogą wchodzić wszyscy tak, bo jest 

zakaz, bo jest zakaz kontaktu, więc musi być osoba 1 decyzyjna, które tą sprawę 

poprowadzi w dobrym kierunku. Także myślę, że panie wójcie należałoby się zastanowić, 

należałoby przemyśleć te nasze propozycje, które wysunęliśmy i po prostu 

zaakceptować. To są rzeczy drobne, nie wymagamy dużo, ale to są rzeczy drobne, to nie 

wychodzi poza nasze wydatki. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. 

Lucyna Parol (Radna) 

Aha i jeszcze chciałam dodać, że pani skarbnik nam tu przedstawiła pozytywne opinie z 

RIO, oczywiście RIO patrzy pod pod względem formalnym, czy jest prawidłowo 

przygotowany budżet i czy prawidłowa jest wieloletnia prognoza, czy nie przekraczamy 

wskaźników. A my patrzymy pod kątem wykonania zadań na przyszły rok, to czym byliby 

zadowoleni nasi mieszkańcy, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

W takim razie Panie Przewodniczący mogę zabrać głos? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę. 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Jak nie ma chętnych. Ja może jeszcze poruszę, w sprawie tej pieczątki to 15 grudnia 

otrzymali państwo pismo do Rady Gminy prostujące w sprawie błędnie postawionej 

pieczątki. Po prostu staram się odnieść do części wypowiedzi, bo nie wszystkie zdążyłam 

zanotować państwa radnych. Tak więc w budżecie na 2021 rok, tak jak było 

przedstawiane na komisjach są zaplanowane środki na plan zagospodarowania 

przestrzennego. Jeżeli chodzi o termin rozliczenia otrzymanych dotacji to panie radny no 
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zgodnie z umową Stowarzyszenia mają czas do 31 stycznia, tak więc my nie jesteśmy w 

stanie przedstawić panu dokumentów, których jeszcze sami nie mamy i zgodnie z 

umową jest jeszcze na to czas powiedzmy ponad cały miesiąc. Pani Przewodnicząca 

Parol, środki dla chóru dominanta są zabezpieczone, są zabezpieczone w oświacie, w 

pozostałej działalności. Na zakup wyposażenia w wysokości 5000 oraz na usługi 

wysokości 22 920 złotych. Dodatkowo w kwocie promocja, gdzie tu jest 30 parę tysięcy, 

tak jak mówiłam na komisji zmieniłam klasyfikację budżetową co do organizacji dożynek 

gminnych i powiatowych, dlatego ta kwota jest tu wyższa. Zakup artykułów żywności w 

pozostałej działalności te 3560 (....) jest liczone w groszach, bo to są przedsięwzięcia 

sołectw, dlatego kwota jest w groszach. Nie wiem czy coś pominęłam? Nie słyszę Panie 

Przewodniczący.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

(...) Dziękuję na tą chwilę i Pani Banaszczak się zgłasza.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Pani Patrycjo odnośnie tej pieczątki, oczywiście zostało to, że tak powiem naprawione no 

tylko uważam, że jeżeli pokazujemy coś publicznie, no to wydaje mi się, że to powinno 

być też naprawione, jednak dużo ludzi ogląda i widzi tak, no uważam, że jest to jakiś błąd 

i jeżeli coś pokazujemy no to nie powinno być to na wizji, tak, dziękuję.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Pani tego nie nazwała błędem tylko wręcz inaczej, bo radca prawny zwrócił uwagę, że tak 

nie powinna pani nazwać tej sytuacji. Nie jest to sfałszowane, tylko zostało błędnie 

postawiona pieczątka dlatego prostuję sytuację. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę pani Banaszczak.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Ale ja broń Boże nie powiedziałam, że to jest sfałszowane tylko powiedziałam, że jest 

inna pieczątka i inny podpis.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Inaczej to było przedstawione.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Jest to sprostowane, mamy jasność, że jest to błąd. Proszę pani Barbara 

Grudzień.  
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Barbara Grudzień (Radna) 

Ja tutaj chciałam nawiązać do wypowiedzi pani Lucyny, dotyczy to straży tych w 

Mścicach, wrzucone te 300 000. Ja bym oczekiwała tu konkretnie od straży, od zarządu 

straży czy od tego stowarzyszenia konkretnie co za te 300 000 skoro na dzień dzisiejszy 

nasze wnioski o zmianę i przesunięcie z tych 300 000 na straż Będzino i Dobrzycę nie 

zostało to uwzględnione. Na co konkretnie ma być to przeznaczone, bo 300 000 to jest 

bardzo duża kwota dla naszego budżetu i konkretnie powinno być przeznaczone, żeby 

nie zostało to, bo chcemy dzisiaj to zrobić, czy tamto. Konkretnie na co te pieniądze mają 

być przeznaczone, taka jest moja prośba, żeby coś takiego zostało nam też 

przedstawione, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję ja myślę, że tutaj też, dodając do tego no należałoby rozliczyć finanse 

dotychczasowe, bo tam uczestniczyły pieniądze też i gminne i z innych źródeł, w związku 

z tym chcielibyśmy znać co i za ile zostało do tej pory zrealizowane i co ma być 

zrealizowane, tak jak mówi pani Barbara Grudzień za pieniądze z tejże dotacji przez 

Stowarzyszenie, bo generalnie finansujemy Stowarzyszenia a nie ochronę 

przeciwpożarową, można tak po części to powiedzieć. Proszę, kto jeszcze chciałby zabrać 

głos? Jeśli nie ma, to proszę państwa, ja bym poprosił o opinię poszczególnych komisji w 

sprawie projektu budżetu na rok 2021. I tutaj ja mam proszę państwa te dokumenty 

wypisane, które państwo też otrzymaliście, poszczególnych komisji. Nie mniej jednak 

przewodniczący komisji będą musieli te dokumenty podpisać. Nie wiem, to uzgodnimy 

czy ktoś będzie mógł dojechać tutaj do gminy je podpisać, czy ja po prostu nawet sam 

osobiście, czy pan Mateusz podjedzie do kogoś, żeby te dokumenty przewodniczący 

komisji podpisali. I tak mamy na wstępie pierwszą komisję Komisja Infrastruktury 

Technicznej. Proszę o opinię w sprawie budżetu na rok 2021, proszę przewodniczącą 

panią Eugenię Imbiorowską.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Komisja Infrastruktury negatywnie opiniuje budżet na 2021 rok. W składzie 

trzyosobowym 2 głosy przeciw 1 za, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Komisja rolnictwa i przemysłu proszę pan Kołpacki.  

Piotr Kołpacki (Radny) 

Dziękuje Komisja Rolnictwa i Przemysłu jednogłośnie opiniuje negatywnie, w składzie 

trzyosobowym wszyscy są przeciwni. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Komisja Oświatowo-Społeczna. Proszę pani Lucyna Parol.  
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Lucyna Parol (Radna) 

Komisja Oświatowo-Społeczna opiniuje negatywnie no oczywiście na dzień dzisiejszy w 

takim wydaniu, w jakim był nam przedstawiony, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę Komisja Rewizyjna.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Będzinie, dotycząca projektu budżetu na 2021 

jest negatywna.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy, Pani Krystyna Najdzion.  

Krystyna Najdzion (Radna) 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy w Będzinie opiniuje negatywnie. 2 osoby 

na przeciw, 1 osoba za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

To znaczy?... 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Pozytywnie 1 osoba, 2 osoby negatywnie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Rozumiem dziękuję. I komisja budżetowo-finansowa, Pan Adam Gołębiewski.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Dziękuję. Komisja Budżetowo-Finansowa Rady Gminy w Będzinie, po zapoznaniu się z 

projektem budżetu gminy Będzino na 2021 rok opiniuje projekt budżetu negatywnie. Ja 

tu bym chciał dodać, że ten dokument mam wydrukowany i podpisany przeze mnie, 

także jutro będę w Będzinie, podwiozę do pana Mateusza. Dziękuję ślicznie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę państwa, no i przystępujemy do głosowania w sprawie uchwały w 

sprawie uchwalenia budżetu gminy Będzino na rok 2021. I proszę kolejno głosujemy, 

pani Krystyna Najdzion.  
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Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret.  

Diana Kret (Radna) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Tomasz Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Andrzej Krawiec. 
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Andrzej Krawiec (Radny) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Grzegorz Sztulc. 
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Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Ja jestem również przeciw. Stwierdzam, że głosowało 15 radnych. Za 

przyjęciem budżetu było 3, przeciw było 12. W związku z tym stwierdzam, że uchwała nie 

została podjęta. No tutaj warto też dodać w tym momencie, że taki obowiązek zgodnie z 

ustawą jest przyjęcie budżetu jest do 31 stycznia, także myślę, że tutaj dalsze konsultacje 

myślę, że pan wójt podejmie konsultacje z radą i uda się coś tutaj ustalić, zmienić, 

poprawić i wtedy budżet zatwierdzimy.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Państwa, projekt uchwały związany właśnie z wykonaniem budżetu. Uchwała w 

sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Będzino na lata 

2021-2029. Proszę pani skarbnik, Patrycja Woltmann.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

I tak, wysoka Rado również do zarządzenia 171/2020 rok z 13 listopada był załączony 

projekt wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2029, gdzie dane z wierwsza 2021 

zostały przedstawione tak jak w projekcie nr 10 przy bieżącej sesji. Pozostałe dane w 

wierszach mieli państwo w objaśnieniach opisane na jakiej podstawie prognozuje się 

dane w latach 2022-2029. Do przedłożonego państwu projektu wieloletniej prognozy 

finansowej otrzymaliśmy opinię rady Regionalnej Izby Obrachunkowej 81.447.Z z 2020 

roku z dnia 9 grudnia w sprawie wydania opinii do projektu uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Będzino, gdzie skład orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Będzino na 2021-2029 z uwagami ujętymi w 

uzasadnieniu do uchwały. Uzasadnienie. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Będzino na lata 2021 - 2029, przedłożony 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Szczecinie celem zaopiniowania, opracowany został 

na okres spłaty długu i realizacji zaplanowanych przedsięwzięć, zgodnie z wymogami art. 

227 ustawy o finansach publicznych, zwanej dalej ustawą, na okres całkowitej spłaty 

długu. Wartości przyjęte w projekcie wieloletniej prognozy finansowej i projekcie 

budżetu są zgodne w zakresie wyniku budżetu i związanych z nim kwot przychodów i 

rozchodów oraz długu, co wypełnia dyspozycję art. 229 ustawy. Mając jednakże na 
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uwadze ustawowy wymóg realistyczności prognozy, Skład Orzekający wskazuje na brak 

zgodności przyjętych wartości w zakresie wydatków bieżących na wynagrodzenia i 

składki od nich naliczane, które na 2021 r. zostały zaplanowane w następujących 

wysokościach 18 153 938,56 zł (projekt wpf) oraz 18 179 949,56 zł (projekt budżetu) – 

różnica wynosi 26 011,00 zł. We wskazanym powyżej zakresie Skład Orzekający wskazuje 

na konieczność dokonania korekty przy uchwalaniu wskazanych powyżej uchwał. Do 

wieloletniej prognozy dołączono objaśnienia przyjętych wartości, wymagane przepisem 

art. 226 ust. 2a ustawy. Skład Orzekający wskazuje na konieczność korekt (uzupełnień) w 

zakresie wskazanym przez pracownika Wydziału Informacji, Analiz i Szkoleń 

doprowadzenie do pełnej zgodności przedstawionych kwot w objaśnieniach z kwotami 

ujętymi w tej prognozie oraz wpisania prawidłowych lat, tj.: - w punkcie 9 lit. „d” należy 

wpisać lata 2021-2022 oraz w punkcie 10 należy wpisać 2021 rok, - w 2021 r. dochody 

bieżące na programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem środków, o których 

mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy wykazano kwotę 58 780,57 zł, a w objaśnieniach 5 

938,57 zł – różnica wynosi 609,00 zł, - w 2021 r. wydatki majątkowe na programy, 

projekty lub zadania finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 

pkt 2 i 3 ustawy wykazano kwotę 7 962 588,76 zł, a w objaśnieniach 8 152 308,14 zł – 

różnica 189 719,38 zł, - w 2022 r. wydatki majątkowe na programy, projekty lub zadnia 

finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy 

wykazano kwotę 0,00 zł, a w objaśnieniach 1 551 116,68 zł – różnica wynosi 1 551 116,68 

zł. Projekt wieloletniej prognozy finansowej określa dla każdego roku budżetowego 

wszystkie elementy wymagane w 

art. 226 ust. 1 ustawy, w szczególności relacje, o których mowa w art. 242-244. We 

wszystkich latach objętych prognozą projekt przewiduje spełnienie warunków 

uchwalania budżetu określonych przepisem art. 242 ustawy, w myśl którego planowane 

wydatki bieżące nie mogą być wyższe niż planowane dochody bieżące, powiększone o 

nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych i wolne środki, a także zachowanie relacji 

określonej przepisem art. 243, reglamentującej wysokość spłaty zadłużenia przez 

jednostkę samorządu terytorialnego, w całym okresie objętym prognozą. Skład 

Orzekający wskazuje w tym zakresie na niski stopień zachowania przedmiotowej relacji 

w 2023 r., który wynosi 0,02 pkt%. Zakres upoważnień projektowanych dla organu 

wykonawczego nie budzi zastrzeżeń. Od opinii Składu Orzekającego, zgodnie z art. 20 

ust. 1 ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych, przysługuje prawo odwołania do 

Kolegium Izby w terminie 14 dni od dnia doręczenia niniejszej uchwały. Niniejsza opinia, 

na podstawie przepisów art. 230 ust. 3 w związku z art. 246 ust. 2 ustawy o finansach 

publicznych, podlega opublikowaniu w terminie 7 dni od dnia jej otrzymania, na 

zasadach określonych w ustawie z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej (Dz. U. z 2019 r. poz. 1429). Potem, jak państwo otrzymali projekt wieloletniej 

prognozy finansowej również został złożony wniosek w sprawie możliwości dokonania 

autokorekty w zapisach dotyczących wieloletniej prognozy finansowej. W wyniku zmian 

zawartych w autopoprawce do projektu budżetu gminy w 2021 rok oraz ich wpływu na 

2021 rok dokonuje się korekt załączników 1, 2 do projektu uchwały w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Będzino. W wyniku zmian zawartych w 

autopoprawce do projektu dotyczące przedsięwzięć wieloletnich dokonuje się korekt w 

załączniku nr 2 do projektu uchwały zgodnie z załączonym zestawieniem. W wyniku 

zmian, o których mowa w pkt 1 i 2 autopoprawki dokonuje się zmian w treści objaśnień 
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przyjętych wartości oraz w wyniku wytycznych, wskazanych w opinii o przedłożonym 

projekcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Będzino 

określonej, ale w uchwalę nr 81.447.Z.2020 składu orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 9 grudnia 2020 roku. I otrzymali państwo również 

projekt nr 11 wieloletnią prognozę finansową po dokonanych autopoprawkach, które 

przed chwilą państwo zapreprezentowałam. Czy tu są jakieś dodatkowe pytania? Nie 

słychać Panie Andrzeju.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja bym chciał wrócić jeszcze do tej informacji tam, gdzie była ta różnica między 

objaśnieniami, a treścią te 609 zł, czy tam nie ma pomyłki w tej opinii? 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Tak. W opinii regionalnej była właśnie zgubiona cyferka. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No właśnie. 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Kwota już została poprawiona, w autopoprawce już Państwo wszystko otrzymali 

prawidłowe wartości. Tu powinno być regionalnej izbie...  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dobrze ja to rozumiem, że wszystko tak? Chce pani podać kwotę, jaka powinna być? 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Tak. No właśnie szukam i tu powinno być 59 389. 9 się zgubiła.  

Lucyna Parol (Radna) 

Ale na tym dokumencie też jest konflikt pieczątki z podpisem.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Tak i wszystko państwo otrzymali 15 grudnia prostujące pismo w sprawie obu.  

Lucyna Parol (Radna) 

Ja rozumiem, ale to idzie do mieszkańców też, więc wie pani to świadczy później o 

właśnie, nie będę kończyć.  
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Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Dobrze, to pozwolę sobie przeczytać, że w dniu 14 grudnia do Rady Gminy Będzino 

wpłynęło pismo informujące w celu uniknięcia wszelkich wątpliwości, że wnioski w 

sprawie autopoprawki do projektu budżetu gminy Będzino na 2021 rok oraz 

autopoprawki do projektu wieloletniej prognozy finansowej gminy Będzino na 2021 rok, 

pochodzą od Wójta Gminy Będzino, a sekretariat omyłkowo przystawił pieczeć Zastępcy 

Wójta Gminy Będzino i podpisał się Wójt Gminy Będzino z pieczątk już prawidłową.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, czy ktoś z państwa ma jakieś zapytania? Jeśli nie ma, ja bym 

potrzebował tutaj zapytania jeśli jest pan Sebastian, pan mecenas.  

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Tak jestem.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Zapytanie, czy do tej uchwały są niezbędne opinie wszystkich komisji, czy 1 komisji, czy w 

ogóle to nie jest konieczne?  

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Statut gminy Będzino nie przewiduje w tym zakresie żadnych obostrzeń formalnych, 

więc opinia komisji nie będzie miała charakteru obligatoryjnego. Oczywiście ona może 

wybrzmieć na sesji, natomiast nie ma, nie jest obowiązkowa.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No rozumiem, dziękuję. Czy ktoś jeszcze ma pytania do wieloletniej prognozy. Jeśli nie 

ma, to przystępujemy do głosowania. W sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Będzino na lata 2021-2029 i proszę głosujemy kolejno, pani 

Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Joanna Banaszczak.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Przeciw. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem przeciw. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Rozumiem, że wszyscy głosowali. Ja jestem również przeciw. Stwierdzam, że w 

głosowaniu brało 15 radnych, 12 głosów było przeciwnych, 3 głosy za. Stwierdzam, że 

uchwała nie została podjęta. 

 

Pkt. 7. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na 

zapytania z ostatniej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:21:31 – 03:22:24 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Na tym kończymy proszę państwa pkt szósty pkt 7 informacja wójta z działalności 

między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji. Nie jestem kompetentny, 

żeby przedstawiać państwu informację z działalności wójta, w związku z tym pan 

Mateusz prześle to państwu do wiadomości. Jak również informacje z działalności wójta, 

jak i zarządzenia, jakie podjął. I tutaj myślę, że też to się ukaże na stronie BIPu, czy na 

stronie gminy, żeby też ta informacja dotarła do mieszkańców. Przykro nam nie możemy 

tego przedstawić mieszkańcom, jako że pan wójt nie uczestniczy w sesji.  

 

Pkt. 8. Wolne wnioski i zapytania. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:22:25 – 03:37:15 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Na tym kończymy ten pkt 8 wolne wnioski i zapytania, proszę. Czy ktoś tutaj by miał 

jakieś sprawy? Proszę panią Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

W wolnych wnioskach ja chciałem zapytać o tą kostkę, która została wybrana w 

Wierzchominku. I co z nią się stało w ogóle. Prawdopodobnie, że to informacja jest taka, 

że ta firma, która wykonuje, że odkupiła od gminy tą kostkę i chciałabym wiedzieć na 

jakich zasadach i dlaczego tak się stało. Druga sprawa to jest droga w Stoisławiu, gdzie 

tam ta firma, która drzewa wycinała i przewoziła to. Ona miała zezwolenie od gminy, 

miało to być naprawione przed świętami pan Szymaniak to obiecał. Do tej pory jeszcze 

nie została wykonana. Jeszcze 1 sprawę mam, bo usłyszałam, że pana Turleja nie będzie, 

który miał mi odpowiedzieć na sesji na moje zapytania. A ja po prostu taką dygresję 

chciałam do tego tylko dołączyć, że w tej sytuacji chodzi o podopiecznego, który ma 

całkowitą niesprawność, ma schizofrenię. I tutaj prosiłam o pomoc, ja na swoje 
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interpelacje dostałam odpowiedź, która mnie nie satysfakcjonuje. Jest to odpowiedź no, 

która by była dobra dla ośrodka Samopomocy i myślę, że w tej sytuacji zabrakło dobrej 

woli pana kierownika, a jednocześnie na tym wywiadzie, który był on wykorzystał po 

prostu stan psychiczny tej osoby, które na stam mieszka. Bo jest utrudniony z nim 

kontakt, ja często też próbuje z nim rozmawiać, ale on tak po prostu bardzo mało mówi 

na pewne tematy, to nie wiem na jakiej zasadzie on nie zgłaszał żadnej pomocy, ale to 

trzeba potraktować, że to jest osoba chora. I pan kierownik po prostu sam napisał sobie 

oświadczenie i dał do podpisania tej osobie, że odmawia po prostu pomocy. Także to 

moja taka dygresja i z naciskiem, że zabrakło dobrej woli od pana kierownika, dziękuję 

bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę, kto jeszcze, pani Barbara Grudzień proszę.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję. Ja chciałam tylko poinformować, że 11 grudnia złożyłam zapytanie do pana 

wójta takiej treści: W nawiązaniu do odpowiedzi z dnia 11.11.2020r. na moją interpelację 

złożoną w dniu 29.10.2020r. pkt 1 i 2 odpowiedzi dotyczący pozyskiwania dodatkowych 

środków na finansowanie lub dofinansowanie inwestycji oczekuję konkretnej 

odpowiedziL 1. Czy został złożony wniosek, wnioski celem wykorzystania środków do 5 

mln. złotych na inwestycje realizowane w miejscowościach, w których funkcjonowały 

zlikwidowane państwowe przedsiębiorstwa rolne, a tych terenów jest kilka w naszej 

gminie, 2. Które miejscowości i jakie inwestycje zostały zaplanowane celem 

wykorzystania w/w środków. Otrzymałam odpowiedź: W odpowiedzi na Pani interpelację 

informuję, że: dla Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, przeznaczonych dla gmin, 

z przeznaczeniem na inwestycje realizowane w miejscowościach, w których 

funkcjonowały zlikwidowane państwowe przedsiębiorstwa gospodarki rolnej wartość 

kosztorysowa inwestycji Prezes Rady Ministrów nie opublikował ogłoszenia i wzoru 

wniosku. I tak na dzień dzisiejszy wygląda sprawa wykorzystania około 5 mln, dziękuję 

bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, kto jeszcze chciałby zabrać głos? Pani Joanna Banaszczak proszę.  

Joanna Banaszczak (Radna) 

Panie Przewodniczący wysoka Rado złożyłam interpelację do pana wójta m.in. o 

sposobie realizacji projektu usług opiekuńczych i asystenckich zadałam tu kilka pytań. 

Oczywiście zadałam pytanie, w jaki sposób są świadczone usługi opiekuńcze i 

asystenckie. Z uzyskanej odpowiedzi wynika, że usługi opiekuńcze były świadczone u 

podopiecznych w miejscu zamieszkania, natomiast usługi asystenckie w mieszkaniu 

treningowym były zawieszone i pracownicy prowadzili zajęcia online. Jest to trochę 

zrozumiałe z uwagi na te przepisy COVID19. Zadałam również pytanie, dlaczego w 
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rekrutacji podopiecznych mieszkania treningowego na rok 2021, w kryteriach nie 

uwzględniono osób z pierwszym znacznym stopniem niepełnosprawności. I dostałam 

taką odpowiedź, że rekrutacja podopiecznych do mieszkania treningowego na 2021 nie 

ogranicza dostępności dla osób ze znacznym stopniem niepełnosprawności. I chciałam 

zmienić, że do dnia wczorajszego na stronie gminy nie zostało to uwzględnione, 

ponieważ jest taka treść: mieszkanie treningowe zapewnia uczestnikom 2 posiłki 

dziennie, bezpłatny pobyt. Warunki, jakie trzeba spełnić: być osobą pełnoletnią, być 

mieszkańcem gminy Będzino, posiadać orzeczenie o stopniu niepełnosprawności w 

stopniu lekkim i umiarkowanym. Mam prośbę, aby dopisać również, że mogą ubiegać się 

do tego mieszkania treningowego osoby ze znacznym stopniem niepełnosprawności i 

prosiłabym o uzupełnienie tej wiadomości na stronie, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę. Kto jeszcze chciałby zabrać głos, pan Baczyński proszę.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Otóż 28 sierpnia 2020 roku złożyłem interpelację odnośnie oznakowania dróg 

w miejscowości Będzino. Chodzi o znak informacyjny z dojazdami do nieruchomości. 

Otrzymałem odpowiedź, że nie ma na tą chwile środków, jednakże po rozmowach w 

kuluarach, to było na sesji październikowej pan inspektor Szymaniak, zresztą ja mu za to 

podziękowałem już zapewnił mnie, że te środki już są, już je ma. Jest to nagrane, to jest 

sesja nie pamiętam albo jest 27 albo 26, jeżeli będzie potrzeba to odnajdę jednakże do 

tej pory nic się nie stało. Po ostatniej rozmowie dowiedziałem się, że tych środków nie 

ma. No nie wiem, przepadły zginęły, tak tylko dla informacji. Również wystąpiłem o 

zmianę organizacji ruchu w miejscowości Będzino, chodzi o dojazd do miejscowości 

Komory. Z tego co się dowiedziałem oczywiście nie u nas w Urzędzie Gminy, ale w innych 

urzędach, że taka procedura trwa około miesiąca i jest koszt około 1000 zł. Chodzi tylko 

o zrobienie odpowiedniego projektu oraz wstawienie 2 znaków i tyle. To również było 

gdzieś we wrześniu, w październiku. Do tej pory również nic się nie zadziało. Również 

projekt uchwały złożony 17 września 2020 roku odnośnie stworzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. No nadal nic nie wiemy, czy coś się w tym kierunku 

dzieje. Oczywiście pani skarbnik mówi, że jakieś pieniądze są w budżecie na ten cel. No 

co z tego, jeżeli nic się w tym kierunku nie robi. Zawsze to można później przenieść, 

zaliczyć do oszczędności. No tak tylko chciałem, żeby mieszkańcy wiedzieli, że 

głosowałem przeciwko budżetowi, ale nie jestem przeciwko temu miejscowemu planu 

zagospodarowania przestrzennego, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę Pani Barbara Grudzień.  
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Barbara Grudzień (Radna) 

Ja po raz kolejny już, już to jest chyba trzecia albo czwarta sesja z rzędu. Już nie wiem, czy 

to mam się zwracać do wójta jako, że tak powiem szefa naszej gminy, czy do kierownika 

GZK. Chodzi o drogę, a raczej dziury w drodze w Tymieniu od jedenastki w kierunku 

Strachomina. Po raz kolejny proszę w imieniu mieszkańców o załatanie tych dziu. Może 

ktoś w końcu się tam zlituje nad tymi naszymi mieszkańcami i te dziury w końcu połata, 

dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę (...). Pytanie czy zgłosić proszę pan Baczyński jeszcze raz.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Ja przeproszam najmocniej, ale po prostu mam tu zapisane, ale mi umknęło. Odnośnie 

oświetlenia na drodze przy drodze Powiatowej w kierunku Sarbinowa, chodzi o 

miejscowość Będzino. Tam mieszkańcy bardzo długo walczyli o ten kawałek chodnika, o 

to oświetlenie, jednakże zostało to chyba zarządzeniem przez Urząd Gminy 

spowodowane coś takiego, że te lampy są co druga wyłączone. Mieszkańcy życzyliby 

sobie, żeby po prostu powróciło to do stanu pierwotnego i wszystkie lampy były 

włączone przez cały czas jeżeli, jeżeli jest taka potrzeba, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, kto jeszcze chciałby zgłosić. Jeśli tutaj nie ma, ja bym chciał tutaj ze 

swojej strony poinformować państwa, bo otrzymaliście też państwo od głównego 

projektanta sieci tej napowietrznej, gdzie nie przyjęliśmy tego studium, że wykonawca 

znaczy inwestor w zasadzie rozważa częściowe przeprowadzenie tej linii pod ziemią. 

Przesłał taką mapkę z propozycją i chciał, abyśmy się do tego też ustosunkowali i w jakim 

zakresie. Ja z rozmowy z tym, że projektantem przedstawiłem to, że wniosek 

mieszkańców był taki, że generalnie dotyczyła to odcinka tutaj przy miejscowości 

Dobiesławiec. Żadna inna miejscowość, czy tam w polach nikt nie zgłaszał, że jest taka 

konieczność co prawda ta linia napowietrzna, którą będzie przebiegała, ona będzie 

przebiegała obok 2 już istniejących także tam nie wychodzi gdzieś poza teren, natomiast 

mieszkańcy tam wnioskowali o tą linię podziemną na tym odcinku Dobiesławca, no i 

chciałbym, abyście też państwo wyrobili sobie jakąś opinię, bo on będzie prosił też o 

opinię z naszej strony w tejże sprawie. Druga sprawa jest też taka, że chciałbym, abyście 

państwo w drodze też tutaj głosowania upoważnili mnie, bo może znowu się okaże 

osobą niekompetentną, żeby złożyć pismo do wojewody zachodniopomorskiego w 

sprawie wydania opinii o zgodności z prawem zarządzenia wójta nr 176/2020 

dotyczącym zasad postępowania pracowników, udostępniania radnym informacji i tak 

dalej, doskonale państwo znają tą treść, gdzie my bezpośrednio pracownicy nie mogą 

nam udzielać informacji. Na sesji mamy składać te pisma na 5 dni przed, czyli bieżące 

sprawy, jeżeli są kompetentni pracownicy i mają wiedzę, tym czym się zajmują, no to 

takie odpowiedzi powinny padać w normalnej rozmowie, czyli w normalnej dyskusji 
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podczas sesji, natomiast to nie ma miejsca i w związku z tym chciałbym takie pismo do 

pana wojewody skierować, żeby tutaj biuro prawne wojewody wypowiedziało się, czy 

jest to zgodne z obowiązującym prawem czy nie, co ogranicza też naszą możliwość 

dostępu do informacji, jak i rozmowy z pracownikami. I pozyskiwania tych informacji. To 

jest też przyczyną m.in. tego, że po prostu na sesji proszę państwa przychodzą 

pracownicy, czy odpowiadają nam pracownicy, którzy no nie są decyzyjni, nie są władni i 

nie mogą odpowiedzieć, to są te nieporozumienia. Śmieszne sytuacje wręcz i później 

wychodzi na to, że ten pracownik jest niekompetentny, a wcale tak nie musi być, bo 

może być kompetentnym tylko na niektóre sprawy po prostu nie może odpowiedzieć, 

nie jest w stanie albo nie ma prawa i i tak to wygląda w tej całej dyskusji, a obraz, jaki jest 

przekazywany z obrad sesji no jest jednoznaczny wtedy.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

To by byłyby 2 spraw,y ja bym prosił państwa o takie przegłosowanie krótkie, czy mam 

skierować takie pismo w imieniu państwa. Proszę o opinię, czy jest pani za, czy przeciw 

pani Krystyna Najdzion.  

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Joanna Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

No jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Wstrzymuje się.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja jestem również za. Stwierdzam, że ta decyzja przez państwa została podjęta o 

skierowaniu tego pisma. 13 radnych było za tym, aby to pismo skierować, 2 się 

wstrzymało. W związku powyższym skieruje to pismo jeszcze dzisiaj do wojewody. 

Spytam jeszcze raz, czy ktoś z państwa jeszcze ma jakieś zapytania, czy jakieś sprawy 

związane z działalnością rady, czy Urzędu Gminy. Jeśli nie ma, to proszę państwa 

kończymy pkt 8 wolne wnioski i zapytania. 
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Pkt. 9. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:37:16 – 03:40:08 

 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pkt 9 ustalenia tematu i terminu kolejnej sesji. Na pewno zrobimy to w miesiącu 

styczniu, jako że tak jak informowałem na komisji, żebyśmy musieli podjąć tam program 

profilaktyki związanej z aa, czyli te sprawy alkoholowe i tutaj ten program byśmy musieli 

przyjąć też uchwałę, jak i zatwierdzić ramowy program pracy rady. Ja jednocześnie przed 

sesją też dostaną państwo informację, jaki jest plan tego programu do zatwierdzenia, a 

pod tym kątem dobrze jjakbyście przewodniczący rady w konsultacji z komisją ustalili też 

pod tym kątem też swoje programy pracy poszczególnych komisji. Nie wiem, czy będzie 

dalej konieczne spotykania się online na wspólnych posiedzeniach. No jest to na tę 

chwilę jedyne właściwe rozwiązanie, gdzie nie możemy się bezpośrednio spotykać, żeby 

każda komisja oddzielnie się spotkała. Rozwiązuje to w jakiś sposób ten problem 

związany z COVIDEM i z tymi ograniczeniami, ale no nie wiem, być może ten czas się 

zmieni, będzie inna sytuacja i wówczas też inaczej te przebiegały będą też nasze obrady. 

No i będą na pewno na tej sesji powrócimy do projektu budżetu. Myślę, że pan wójt się 

skonsultuje z nami, mam taką nadzieje i w szczegółach byśmy omówili te sprawy z 

propozycjami naszymi ewentualnych zmian, jak i tych wniosków, które państwo składali 

do budżetu. Proszę o ponowne złożenie tych wniosków na piśmie, bo nadal obowiązuje 

zarządzenie 176. W związku z tym, żebyśmy otrzymali odpowiedź, informację to trzeba 

by było złożyć te rzeczy ponownie na piśmie, zarówno te, które były poprzednio, które 

przedstawił tu przewodniczący komisji budżetowej, jak i te nowe, które tutaj jeszcze 

zostały wysunięte przez państwa. Czy jeszcze ktoś coś z państwa no chciałby, aby na 

najbliższej sesji jakieś tematy się pojawiły, bo no na pewno wiadomo, jeżeli pojawią się 

uchwały, które będą musiały być wprowadzone, to na pewno je też będziemy 

rozpatrywać. Termin sesji myślę, że w trzeciej dekadzie stycznia zaplanujemy. W związku 

z tym ja bardzo serdecznie państwu dziękuję, zamykam obrady, życzę wszystkiego 

dobrego w nowym roku, szczęśliwego i spokojnego i myślę, że lepszego, jak ten bez 

takich ograniczeń i w zdrowiu. 

 

Pkt. 10. Zamknięcie obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:40:09 

Opracował: Mateusz Dębowski 

Data sporządzenia: 11.02.2021 r. 
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